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Oprava komunikací 

Po vybudování kanalizace dojde k opravě komunikací 

v obci. Obec byla pro tento účel rozdělena na čtyři oblasti, 

v nichž se tato oprava řeší jiným způsobem. Těmito úseky 

jsou Hořansko, Řečiska I (včetně ulice Nábřežní), centrum 

obce s přilehlými uličkami a Řečiska II. 

     V Hořansku došlo k dohodě se zhotovitelem firmou 

Mobiko plus a.s. a cesty zde budou opraveny v celé šíři 

vozovky. Oprava začne v červenci a bude znamenat pro 

obyvatele znovu jistá omezení v přístupu. Odměnou jim 

bude zcela nový asfaltový koberec. 

     Pro oblast před mostem byla podána žádost na dotační 

titul vypsaný Zlínským krajem na rekonstrukci komunikací 

v rámci Podprogramu na podporu obnovy venkova v roce 

2015. Protože jde o rekonstrukci komunikace, nemohlo být 

do žádosti zařazeno vybudování komunikace Řečiska II. 

Projekt byl tak vypracován na komunikaci v ulicích 

Nábřežní a Řečiska I, které splňují i další podmínku 

poskytnutí dotace a to přítomnost služeb (v tomto případě 

se jedná o zde umístěné autobusové zastávky). Termín byl 

šibeniční, ale žádost, kterou jsme vypracovali vlastními 

silami, byla podána včas. Zastupitelstvo Zlínského kraje 

tuto žádost schválilo a v současné době je již podepsána 

Smlouva o poskytnutí dotace. Dotace činí 40 % 

uznatelných nákladů. Ve výběrovém řízení byla 

vysoutěžena cena 1,93 mil Kč (včetně DPH). Podíl obce 

tak činí 1,16 mil Kč. Rekonstrukce komunikace v této 

lokalitě proběhne rovněž v červenci a nejenže se zde 

povrch komunikace zcelí, ale dojde také k zvýšení 

únosnosti proti stávajícímu stavu. 

     Cesty ve třetí oblasti jsme se pokusili řešit žádostí na 

dotační titul vyhlášený v rámci Regionálního operačního 

programu Střední Morava. Název projektu byl Revitalizace 

území v obci Janová. Tento projekt řešil nejen komunikace 

v centru obce, ale také výstavbu dešťové kanalizace v ulici 

za ZZJM Kavárnou (Kozí) a rovněž ozelenění a jiné 

úpravy nezastavěných ploch. 

     Žádost o dotaci z ROP je velmi náročná a proto také 

byla oslovena firma, které má s podáváním žádosti do ROP 

zkušenosti. Dotace by v tomto případě činila 85 % 

uznatelných nákladů. Projektový rozpočet počítal s částkou 

7,4 mil Kč. Podíl obce by tak činil podobně jako v případě 

prvního projektu 1,11 mil Kč. Pro velký převis poptávky 

byla uspokojena asi třetina projektů, náš mezi nimi 

bohužel nebyl. Oprava cest v centru obce tak bude muset 

být řešena jiným způsobem. V nejbližší době očekáváme 

vyhlášení jiného dotačního titulu, z kterého bychom mohli 

čerpat prostředky na zmíněnou opravu. 

     Poslední oblastí, kde má dojít k vybudování 

komunikace jsou Řečiska II. Zde bude určující, zda se 

podaří získat dotaci na komunikace v centru obce. 

Nicméně občany z této lokality mohu ujistit, že se počítá 

s tím, že cesta zde zpevněna bude. Buď klasickým 

asfaltoživičným povrchem, nebo jeho levnější variantou.  

 

Kompostéry budou 

Obec Janová uspěla se svou žádostí o dotaci na 

kompostéry pro občany obce a štěpkovače pro potřeby 

obce. V současné době probíhá výběrové řízení na 

dodavatele kompostérů a štěpkovače. Firmy mají možnost 

podat návrhy do 1. 7. 2015.  

     První občané by tak mohli dostat kompostéry již 

v srpnu tohoto roku. Kompostéry budou zapůjčeny 

občanům obce bezplatně, a to na základě smlouvy o 

výpůjčce na období 5 let. Po uplynutí této doby přejdou do 

vlastnictví občanů. Obsluha a údržba kompostérů bude 

prováděna občany. Obec bude pořizovat 250 ks 

kompostérů, což je dostatečné množství, aby byla 

uspokojena každá domácnost. 

 

Obec trápí sesuvy půdy 

Jak si již mnozí občané všimli, došlo na Snozku k sesuvu 

půdy. Původně malá trhlina se během jara rozšířila natolik, 

že došlo k sesuvu části vozovky. Obec byla nucena na 

vzniklou situaci reagovat. Nejdříve požádala o posudek 

Českou geologickou službu, která vyhotovila k tomuto 

sesuvu vyjádření. Následně proběhlo geofyzikální a 

geotechnické měření pro zjištění stavu podloží. Nyní 

probíhá výběr firmy, která vypracuje projekt na zajištění 

sesuvu. Vzhledem k finanční náročnosti této stavby bude 

obec žádat o dotaci. Protože na cestě na Štěpnici se rovněž 

objevují trhliny, pracuje obec současně na zajištění také 

tohoto svahu. 

Brigáda na revitalizační nádrži 

Obecní úřad zve občany obce na brigádu, která se 

uskuteční ve dnech 4. a 5. července u revitalizační nádrže 

na Řečiskách. Zváni jsou především zájemci o členství 
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ve Spolku janovských rybářů. Pouze členové tohoto spolku 

dostanou, na základě odpracovaných brigádnických hodin, 

povolení chytat v revitalizační nádrži ryby. Začátek 

brigády je v 8:30 hod. 

 

Materiál na přípojky za polovic 

Obec Janová zajistí pro občany materiál na přípojky 

s poloviční slevou. Trubky, kolena, šachtičky a podobně 

budou k dispozici na Obecním úřadě od 1. 7. 2015. Od 

tohoto data budou mít možnost občané zjistit, jaký a kolik 

materiálu budou na přípojky potřebovat.  

     Seznam domů s čísly popisnými, výčtem materiálu a 

cenou bude k dispozici na webových stránkách obce, ve 

vývěsce OÚ nebo v kancelářích OÚ, kde také občané 

dostanou podrobnější informace. Výdej materiálu bude 

probíhat pouze v úředních hodinách a občané zaplatí jen 

skutečně odebraný materiál. Budou mít tedy možnost 

nepoužitý materiál vrátit, vyměnit nebo přikoupit.  

 

Orientační turistická tabule u obecního úřadu 

U boční zdi obecního úřadu sousedící s cyklotrasou byla 

umístěna turistická orientační tabule. Tato tabule je 

součástí systému jednotného orientačního turistického 

systému. Zásluhou Sdružení Valašsko-Horní Vsacko jich 

bylo rozmístěno podél cyklostezky od Vsetína po Velké 

Karlovice celkem 21 kusů.  Jsou určeny především pro 

turisty a byly pořízeny díky Operačnímu programu 

přeshraniční spolupráce euroregionu Bílé Karpaty. Do 

budoucnosti se předpokládá další rozšíření tohoto značení. 

text: Ing. Karel Eliáš, starosta obce, foto: Radomír 

Dolanský, Karel Eliáš 

K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 70/0315: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Janu Halašovou a Aleše Olšáka a 

zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 70/0315 bylo schváleno. 

Schválení programu 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce navrhl doplnit bod 8. informace z jednání Školské 

rady.  

Návrh usnesení 71/0315: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání doplněný o bod č. 

8. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 71/03 15 bylo schváleno. 

Bod 2 – Návrh změny územního plánu 

Starosta obce informoval zastupitele obce o podané žádosti 

realitního družstva SATURN na pořízení změny územního 

plánu, týkající se pozemků parc. č. 1352/7 a 1352/2 v k. ú. 

Janová. Předal slovo zástupci žadatele, který vysvětlil 

důvody žádosti a uvedl, že veškeré náklady, které 

v souvislosti s touto změnou vzniknou, bude hradit žadatel, 

tedy realitní družstvo SATURN. Návrh na změnu ÚP, který 

předložilo realitní družstvo SATURN, předpokládá změnu 

územního plánu na plochu pro výstavbu rodinných domů.  

V případě pořízení změny územního plánu je nutno 

postupovat v souladu s § 46 zákona č. 183/2006 Sb., o 

územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve 

znění pozdějších předpisů. Žádost o pořízení změny 

územního plánu bude předána pořizovateli územního plánu, 

to znamená Městskému úřadu Vsetín. 

Návrh usnesení 72/0315: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí postoupení žádosti na pořízení změny územního 

plánu pořizovateli, tzn. Městskému úřadu Vsetín. 

Starosta obce dále předložil podanou žádost manželů 

Kocurkových na pořízení změny územního plánu, týkající 

se pozemků parc. č.   2459/2, 2411, 2433/6 a 2410/1 v k. ú. 

Janová. Manželé Kocurkovi žádají, aby uvedené pozemky 

byly převedeny na plochu pro občanskou vybavenost.  

V případě pořízení změny územního plánu je nutno 

postupovat v souladu s § 46 zákona č. 183/2006 Sb., o 

územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve 

znění pozdějších předpisů. Žádost o pořízení změny 

územního plánu bude předána pořizovateli územního plánu, 

to znamená Městskému úřadu Vsetín. 

Návrh usnesení 73/0315: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí postoupení žádosti na pořízení změny územního 

plánu pořizovateli, tzn. Městskému úřadu Vsetín. 

Bod 3 – Tržní řád 

Starosta obce předložil zastupitelům ke schválení Tržní řád 

obce Janová. Uvedl, že tento návrh byl konzultován 

s JUDr. Marií Krupovou, která na Krajském úřadě 

Zlínského kraje dozoruje nad výkonem přenesené 

působnosti obcí. Zastupitelé byli seznámeni s návrhem 

znění Tržního řádu obce Janová před zasedání 

zastupitelstva obce Janová. 

Starosta dále uvedl, že tímto nařízením obce se zakazuje 

podomní prodej na území obce Janová. Případné porušení 

Tržního řádu obce Janová bude posuzováno v souladu se 

 
 

ZÁPIS Z 6. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

KONANÉHO DNE 11. 3. 2015 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno v 17:00 

hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo řádně 

svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 8 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné. Dalibor Bartík 

přišel v 17:15 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Janu 

Halašovou a Aleše Olšáka a zapisovatelem Karla Eliáše. 
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zákonem č. 200/1990 Sb., o přestupcích, ve znění 

pozdějších předpisů, a v souladu se zákonem č. 128/200 

Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších 

předpisů, jako porušení povinnosti, která je stanovena 

právním předpisem obce.  

Návrh usnesení 74/0315: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Tržní řád obce Janová. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 74/0315 bylo schváleno. 

Bod 4 – Obecně závazné vyhlášky 

Starosta obce předložil zastupitelům k diskusi Obecně 

závaznou vyhlášku obce Janová č. 1/2015, o stanovení 

systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 

využívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládání 

se stavebním odpadem na území obce Janová. Uvedl, že 

změnu této vyhlášky si vynutila novela zákona o dopadech 

č. 185/2001 Sb., ve znění pozdějších předpisů, kde je v § 

17 obcím uložena povinnost zajistit místa pro oddělené 

soustřeďování složek nejen komunálního odpadu, 

nebezpečných odpadů, papíru, plastů, skla, ale nově také 

kovů a biologicky rozložitelných odpadů. Starosta obce 

dále zastupitelům předložil záměr upravit vyhlášku č. 

1/2014, o místním poplatku za provoz systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů 

Starosta obce navrhuje upravit znění článku 6 - 

Osvobození a úlevy. K uvedenému návrhu proběhla 

diskuse. Starosta obce do příštího zasedání zastupitelstva 

zajistí bližší informace, kolika poplatníků by se zrušení 

úlevy týkalo a připraví návrh změny OZV 1/2014. 

Návrh usnesení 75/0315: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje obecně závaznou vyhlášku obce Janová č. 

1/2015. 

Bod 5 – Rekonstrukce komunikací 

Starosta obce uvedl, že žádost na poskytnutí dotace 

k projektu "Revitalizace území v obci Janová" bude 

podána v termínu do 13. 3. 2015. Uvedl, že pro úspěšné 

podání žádosti je nutné, aby obec na tuto akci vyčlenila 

finanční prostředky, a zároveň musí vyčlenit i finanční 

prostředky na provoz tohoto projektu v době udržitelnosti. 

Návrh usnesení 76/0315: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje vyčlenění finančních prostředků na 

spolufinancování projektu "Revitalizace území v obci 

Janová" ve výši 30 % celkových způsobilých výdajů, tj. 2 

343 tis. Kč z rozpočtu pro rok 2015  

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 76/0315 bylo schváleno 

Bod 6 – Závěrka roku 

Paní účetní předložila zastupitelů závěrku roku 2014. 

Podrobně popsala zastupitelům jednotlivé položky této 

závěrky. 

Návrh usnesení č. 77/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje závěrku roku 2014 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 77/0215 bylo schváleno 

Bod 7 – Nákup kompostérů a štěpkovače 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh na zapojení do 

programu podpory separace biologicky rozložitelného 

odpadu (BRO). Předmětem zapojení do tohoto programu 

bude zakoupení kompostérů pro občany a štěpkovače pro 

potřeby obce. Dotace na nákup těchto zařízení činí 90 %. 

 

Starosta obce uvedl, že pokud obec Janová tuto dotaci 

obdrží, budou kompostéry zapůjčeny občanům obce 

bezplatně, a to na základě smlouvy o výpůjčce na období 5 

let. Po uplynutí této doby přejdou do vlastnictví občanů. 

Obsluha a údržba kompostérů bude prováděna občany. 

Návrh usnesení 78/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zapojení do projektu „Zavedení separace BRO v 

obci Janová“ a vyčleňuje finanční prostředky na 

financování tohoto projektu. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 78/0215 bylo schváleno. 

Bod 8 – Informace o práci Školské rady 

Zástupkyně obce ve školské radě, paní Daniela 

Mikulcová, seznámila zastupitele s činností nově zvolené 

školské rady (dále jen „ŠR“). Uvedla, že v poslední době 

se ŠR sešla dvakrát a bude nutné se sejít ještě jednou. Jako 

důvod uvedla, že ředitel Základní a mateřské školy Janová 

opakovaně nepředkládá Školské radě požadované 

dokumenty (Výroční zpráva o činnosti školy za školní rok 

2013/2014 a vyhodnocení podzimního sběru papíru). Dále 

uvedla, že někteří rodiče byli nespokojeni s průběhem 

zápisu do 1. třídy Základní školy. Popsala také adaptační 

program, který vznikl na popud rodičů, protože žáci měli 

problém s přestupem na jiné školy, respektive 

s neprobraným učivem. 

Návrh usnesení č. 79/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

bere na vědomí informace Daniely Mikulcové k práci 

Školské rady. 

Bod 12 Různé 

Starosta obce předložil žádost manželů Kocurkových o 

vyjádření k řízení o dodatečném povolení stavby. Uvedl, 

že toto dodatečné povolení se týká stavby Koliby a 

přilehlé budovy v lokalitě zvané Janovské paseky. Starosta 

vyjádřil názor, že existence těchto objektů je v souladu 

s uvažovaným rozvojem obce Janová. Starosta navrhl, aby 

obec Janová vyjádřila souhlas v řízení o dodatečném 

povolení stavby.  

Návrh usnesení 80/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

souhlasí s dodatečným povolením stavby dvou staveb pro 

zemědělství na pozemcích parc. č.  2410/1, 2411 a 2759 

v k. ú.  Janová včetně doprovodné infrastruktury (přípojka 

vody, el. energie, jímka na vyvážení a zpevněné 

komunikace). 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 80/0215 bylo schváleno. 

Starosta obce předložil zastupitelů nabídku firmy D.A.S. 

na právní ochranu obce. Uvedl, že podle jeho názoru není 

nutné využít této nabídky. Zastupitelé vyjádřili stejný 

názor. 

Starosta obce předložil zastupitelů cenovou nabídku 

firmy vydavatelství Brázda, která by byla schopna tisknout 

Janovské listy za náklady, které má na tisk obec Janová. 

Vzhledem k tomu, že již byla zakoupena tiskárna pro tisk 

Janovských listů, zastupitelé se rozhodli nevyužít nabídku 

tohoto vydavatelství. 

ZÁPIS ZE 7. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

KONANÉHO DNE 8. 4. 2015 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 
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Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno v 17:00 

hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo řádně 

svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Dalibora 

Bartíka a Jana Machalce a zapisovatelem Karla Eliáše. 

K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 81/0415: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Dalibora Bartíka a Jana 

Machalce a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 81/0415 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce navrhl doplnit bod 6. Rekonstrukce rozvodné skříně 

ve vestibulu OÚ a 7 -  Odměny zastupitelům.  

Návrh usnesení 82/0415: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání doplněný o body č. 

6 a 7. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 82/0415 bylo schváleno. 

Bod 2 – Rozpočtové opatření č. 3 

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele s 

rozpočtovým opatřením č. 3. Poté odpověděla na dotazy. 

Návrh usnesení 83/0415: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 3. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 83/0415 bylo schváleno. 

Bod 3 – OZV 2/2015 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh nové vyhlášky 

o místním poplatku za provoz systému shromažďování, 

sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálních odpadů. Uvedl, že tento návrh by zajistil, že 

budou všichni občané, kteří mají na území obce trvalý 

pobyt, byli plátci tohoto poplatku, protože každý občan je 

producentem odpadu a měl by tedy být také plátcem 

poplatku. Dále uvedl, že tato vyhláška zohledňuje občany, 

kteří mají nižší dostupnost svozových služeb. Zároveň 

však uvedl, že dle doporučení metodického pracovníka 

Ministerstva vnitra je vhodnější přijímat tuto vyhlášku o 

místním poplatku od 1. ledna uvedeného roku, proto 

navrhuje přijmout uvedenou vyhlášku až na podzim tak, 

aby platila od 1. 1. 2016. Zastupitelé diskutovali o návrhu 

a doporučili se k němu vrátit na některém z následujících 

zasedání ZO. 

Návrh usnesení 84/0415: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí návrh OZV 2/2015. 

Bod 4 – Delegát na valnou hromadu VaK a.s. 
Starosta obce uvedl, že dne 4. 6. 2015 se uskuteční řádná 

valná hromada společnosti Vodovody a kanalizace Vsetín, 

a.s.. Obec Janová jako akcionář se pravidelně zúčastňuje 

této valné hromady. Zastupitelstvu obce je vyhrazeno 

právo delegovat na tuto valnou hromadu zástupce. 

V minulosti se jako delegát za obce Janovou účastnila 

Taťána Hradová. Starosta obce navrhl, aby se této valné 

hromady zúčastnila opět paní Hradová, která nabídku 

přijala. Jiný návrh nebyl. 

Návrh usnesení 85/0415: Zastupitelstvo obce Janová 

Bod 5 – Příspěvek na dopravní obslužnost 

Starosta obce předložil zastupitelům dodatek č. 2, ke 

smlouvě o poskytnutí příspěvku za účelem zajištění 

dopravní obslužnosti na území Zlínského kraje veřejnou 

autobusovou dopravu. Uvedl, že v loňském roce bylo 

schváleno zvýšení příspěvku ve výši 85 Kč/obyvatele. Pro 

letošní rok je navrženo zvýšení příspěvku na 100 

Kč/obyvatele s tím že tato výše příspěvku bude zafixována 

do roku 2018. Dále uvedl, že některé obce schválily 

zvýšení poplatku na 100 Kč/obyvatele již v loňském roce. 

Zastupitelé o tomto návrhu diskutovali. 

Návrh usnesení 86/0415: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje schválení dodatku č. 2 smlouvy č. 

O/0211/2010/DOP,  kde dojde ke zvýšení příspěvku obce 

na dopravní obslužnost na 100 Kč/obyvatele. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 86/0415 bylo schváleno 

Bod 6 – Rekonstrukce rozvodné skříně ve vestibulu 

OÚ 

Starosta obce informoval zastupitele o potřebě provést 

rekonstrukci rozvodné skříně ve vestibulu OÚ. Zastupitelé 

provedli kontrolní prohlídku. Starosta obce poté předložil 

cenovou nabídku od p. Plachtoviče.  

Návrh usnesení 87/0415: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rekonstrukci rozvodné skříně ve vestibulu OÚ. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 87/0415 bylo schváleno 

Bod 7 – Odměny zastupitelům 

Starosta obce informoval zastupitele, že od 1. dubna 2015 

došlo nařízením vlády k navýšení částek měsíčních odměn 

poskytovaných za výkon funkce uvolněným členům 

zastupitelstev obcí. Zvýšení odměn neuvolněným 

zastupitelům musí rozhodnout zastupitelstvo obce. 

Zvýšení odměn zastupitelům bude financováno z rozpočtu 

obce. K tématu vedli zastupitelé diskuzi. Starosta obce 

navrhl zvýšit odměny i neuvolněným zastupitelům. 

Návrh usnesení 88/0415: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zvýšení odměn neuvolněným zastupitelům, 

předsedům výborů a místostarostovi v maximální výši dle 

přílohy č. 1 nařízení vlády č. 37/2003 Sb. od 1. 5. 2015. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 2 (J. Halašová, D. 

Mikulcová), Zdrželi se 0 

Usnesení č. 88/0415 bylo schváleno 

Bod 8 – Různé 

Starosta obce předložil zastupitelů žádost organizace 

Elim Vsetín o příspěvek na činnost. Uvedl, že podle 

informací od p. Růžičky, ředitele Elim Vsetín, o.p.s., 

využívá jejich služeb až 9 občanů s trvalým bydlištěm 

v obci Janová. Zastupitelé diskutovali možnost a výši 

poskytnutí příspěvku. 

Návrh usnesení 89/0415: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje poskytnutí příspěvku Elim Vsetín ve výši 1000 

Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 1 (B. Soukup), Zdrželi 

se 2 (D. Bartík, D. Mikulcová) 

Usnesení č. 89/0415 bylo schváleno 

Starosta obce informoval zastupitele o postupu prací 

akce“ Kanalizace obce Janová“. Uvedl, že obec bude 

zajišťovat lidem se slevou stavební materiál a popsal 

mechanismus, jak toto bude probíhat. Občané budou o této 

možnosti informováni letákem.  

Starosta obce informoval zastupitele, že v rámci akce 
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Starosta obce informoval zastupitele, že v rámci akce 

„Jednotný turistický orientační systém Valašsko-Horní 

Vsacko“, který zajišťuje Sdružení Valašsko-Horní 

Vsacko, bude kolem cyklostezky Bečva vybudováno 21 ks 

informačních tabulí. V Janové bude umístěna jedna tato 

tabule, která bude umístěna u budovy OÚ. Na těchto 

tabulích bude cca 5 ks malých tabulek, které budou 

informovat o turistických zajímavostech v obci.  

Starosta obce informoval zastupitele, že požádal policii 

ČR o spolupráci v zajištění pořádku v obci a při řešení 

problému rychlé jízdy automobilů při průjezdu obcí. 

Poskytl zastupitelům odpověď policie ČR. 

Starosta obce informoval zastupitele, že od 1. 5. 2015 

nastoupí k obci dva pracovníci na veřejně prospěšné práce. 

Mzdu těchto pracovníků bude hradit Úřad práce. 

Dalibor Bartík se dotazoval, jak probíhá zprovoznění 

nové tiskárny. Starosta obce informoval zastupitele, že na 

nově zakoupené tiskárně není možné tisknout Janovské 

listy v režimu nejvyšší kvality a jarní vydání Janovských 

listů se tisklo ve vydavatelství Brázda. Firma P.M. 

Caroline (dodavatel tiskárny), bude zkoušet instalovat 

vyšší paměť. O dalším postupu bude zastupitele 

informovat. 

Dalibor Bartík se také dotazoval, zda již byly zahájeny 

práce na úpravě okolí revitalizační nádrže. Starosta obce 

uvedl, že plánuje začít v květnu a hodlá využít nově 

přijímané pracovníky na VPP. 

Daniela Mikulcová doplnila informace o činnosti Školské 

rady, které poskytla zastupitelům na minulém zasedání. 

ZÁPIS Z 8. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

KONANÉHO DNE 13. 5. 2015 

(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 
Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Janu 

Halašovou a Danielu Mikulcovou a zapisovatelem Karla 

Eliáše. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 90/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Janu Halašovou a Danielu 

Mikulcovou a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 90/0515 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce navrhl doplnit bod 8. Rozpočtové opatření č.4, 9. 

Smlouva o poskytnutí podpory, 10.  Schválení meziúvěru, 

11. Žádost o finanční příspěvek, 12. Nákup energií a 13. 

Změna zástupce na valnou hromadu VaK. 

Návrh usnesení 91/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání doplněný o body 

č. 6 a 7. 

 
 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 91/0515 bylo schváleno. 

Bod 2 – Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o 

zřízení věcného břemene 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh smlouvy o 

budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a o právu 

provést stavbu s firmou ARPEX MORAVA s.r.o., která 

zastupuje firmu ČEZ Distribuce, a.s.. Jedná se o 

vybudování přípojky elektrické energie k parcele č. st. 

280. Přípojka vede přes obecní pozemek č.p. 2808.  

Návrh usnesení 92/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje uzavření smlouvy o uzavření budoucí smlouvy 

o zřízení věcného břemene a práva provést stavbu 

s firmou ARPEX MORAVA s.r.o.. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 92/0515 bylo schváleno. 

Bod 3 – Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o 

zřízení věcného břemene 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh smlouvy o 

budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a o právu 

provést stavbu s firmou ENPRO Energo s.r.o., která 

zastupuje firmu ČEZ Distribuce, a.s.. Jedná se o 

vybudování přípojky elektrické energie k novým 

stavebním parcelám v lokalitě Kúta. Přípojka vede přes 

obecní pozemky č.p. 1067/2, 1067/8 a 2827/2.  

Návrh usnesení 93/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje uzavření smlouvy o uzavření budoucí smlouvy 

o zřízení věcného břemene a práva provést stavbu 

s firmou ENPRO Energo s.r.o.. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 93/0515 bylo schváleno. 

Bod 4 – Smlouva o bezúplatném převodu 

vlastnického práva 

Starosta předložil zastupitelům Smlouvu o bezúplatném 

převodu vlastnického práva k nemovité věci. Smlouva se 

týká pozemku p.č. 965, trvalý travní porost. 

Zastupitelstvo o tomto převodu jednalo již 9.11.2014 kdy 

schválilo bezúplatný převod spoluvlastnického podílu 

státu v rozsahu 2/18 pozemku parc. č. 965 v z vlastnictví 

České republiky, příslušnost hospodařit Úřad pro 

zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví 

obce Janová. 

Návrh usnesení 94/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického 

práva k nemovité věci a o zřízení věcného práva č. 

UZSVM/OVS/946/2015-OVSM, včetně zavazujících a 

omezujících podmínek uvedených v Čl. IV. a věcného 

práva uvedeného v Čl. V. této smlouvy. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 94/0515 bylo schváleno 

Bod 5 – Žádost o opravu cesty 

Starosta obce předložil zastupitelům žádost občanů 

z čísel popisných 233, 20 a 47, kteří žádají o opravu 

cesty vedoucích k jejich nemovitostem. Starosta obce 

uvedl, že po dokončení vybudování kanalizačních 

šachtiček v Hořansku bude provedeno asfaltování 

komunikace poškozené budováním kanalizace v celé šíři 

vozovky. V rámci provádění těchto prací by mělo dojít i 

k opravě navazujících odbočení. 

Návrh usnesení 95/0515: Zastupitelstvo obce Janová 
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Bod 11 -  Žádost o finanční příspěvek 

Starosta obce předložil zastupitelů žádost Charity Vsetín o 

příspěvek na financování. Seznámil zastupitele se změnou 

ve financování sociálních služeb. Uvedl, že podle nového 

modelu by se obce měly podílet na financování sociálních 

služeb podle počtu klientů (občanů obce), pro které 

zajišťují služby. Za neposkytování financí na sociální 

služby nejsou stanoveny sankce. Poskytovatelé nebudou 

odmítat občany z důvodu, že jejich domovská obec 

neposkytla finance či poskytla finance v malé výši. 

Starosta obce navrhl odložit schválení příspěvku na další 

zasedání zastupitelstva, kdy by zastupitelům předložil 

informace, jak v podobných případech postupují okolní 

obce. 

Bod 12 Nákup energií 

Starosta obce předložil zastupitelů návrh na změnu 

dodavatele elektřiny a plynu. Navrhl připojit se ke 

společnému projektu města Vsetín a Sdružení obcí 

Hornolidečska, kteří energie nakupují na burze. Uvedl, že 

úspora by v příštím roce měla činit min. 17,5 tis. Kč. 

Návrh usnesení 101/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje nákup energií na energetické burze. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 101/0515 bylo schváleno. 

Bod 13 - Změna zástupce na valnou hromadu VaK. 

Na minulém zasedání zastupitelstva byla delegátem na 

valnou hromadu VaK Vsetín zvolena Taťána Hradová. 

Paní Hradová uvedla, že se bohužel z pracovních důvodů 

nemůže této valné hromady zúčastnit. Starosta obce navrhl, 

aby byl delegátem zvolen místostarosta Jan Machalec, 

který návrh přijal. 

Návrh usnesení 102/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Jana Machalce delegátem na valnou hromadu 

VaK Vsetín a.s. která se uskuteční 4. 6. 2015. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 102/0515 bylo schváleno 

Bod 14 – Různé 

Iveta Fojtů vyjádřila nesouhlas tím, jakým způsobem 

informovala Daniela Mikulcová o průběhu zápisu do ZŠ 

Janová. Uvedla, že ostatní rodiče, kteří se zápisu zúčastnili, 

byli se zápisem spokojeni, což doložila jejich podpisy.  

Dále vyzvala paní Mikulcovou, aby dodržovala svůj 

volební program, ve kterém slibuje zachování ZŠ a MŠ 

Janová. Daniela Mikulcová uvedla, že podporuje 

zachování školy a školky, do kterých chodí její děti. 

Kritikou chtěla upozornit na problémy, které by se mohly 

zlepšit. Karel Eliáš připomněl, že Daniela Mikulcová je 

zástupcem obce ve školské radě. 

Pan Šimoník vystoupil v záležitosti vysoké rychlosti 

automobilů na hlavní cestě procházející obcí. Navrhl, aby 

obec požadovala po Policii ČR častější měření v tomto 

kritickém úseku. Jana Halašová uvedla, že toto téma 

probírala s panem Javorkem, který preventivní možnosti 

řešení neshledával účinnými a nemožnost zvýšení počtu 

měření rychlosti odůvodňoval nedostatečnými technickými 

a personálními kapacitami Policie ČR. Karel Eliáš 

předložil stanovisko PČR, které potvrzovalo slova paní 

Halašové. 

Pan Šimoník dále požádal zastupitele o vybudování 

provizorního chodníku na ulici Revoluční. Starosta obce 

uvedl, že se do budoucna počítá s vybudováním chodníku. 

 

 

bere na vědomí informace starosty obce k opravě 

komunikace v Hořansku.Bod 6 – Informace z finanční 

kontroly ZŠ a MŠ 

Táňa Hradová informovala zastupitele o finanční kontrole 

ZŠ a MŠ, která proběhla 5. 5. 2015. Uvedla, že byl 

kontrolován stav pokladny, výběr stravného, vyúčtování 

sběru papíru, vyúčtování letní školky a další. Táňa 

Hradová uvedla, že kontrola neshledala žádné nedostatky 

v hospodaření ZŠ a MŠ Janová.  

Návrh usnesení 96/0515: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí informace o finanční kontrole MŠ a ZŠ. 

Bod 7 – Zaznamenávání zvukových záznamů zasedání 

zastupitelstva jako prostředek pro vytvoření zápisů 

jednání 

Dalibor Bartík navrhl pořizovat ze zasedání zastupitelstva 

zvukový záznam, který by se uchovával po celé čtyřleté 

funkční období. Karel Eliáš uvedl, že již některé zasedání 

zastupitelstva nahrávány byly, některé ne. Dále uvedl, že 

minulé volební období byly pro účely pořizování zápisu 

zasedání zastupitelstva obce nahrávány. Zastupitelé měli 

krátkou diskuzi. 

Návrh usnesení 97/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

rozhodlo o pořizování zvukových záznamů z jednání 

zastupitelstva obce. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 1 

(Halašová) 

Usnesení č. 97/0515 bylo schváleno 

Bod 8 -  Rozpočtové opatření č. 4 

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele s 

rozpočtovým opatřením č. 4. Poté odpověděla na dotazy. 

98/0515: Zastupitelstvo obce Janová schvaluje rozpočtové 

opatření č. 4. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se  

Usnesení č. 98/0515 bylo schváleno. 

Bod 9 -  Smlouva o poskytnutí podpory 

Starosta obce předložil zastupitelům ke schválení smlouvu 

o poskytnutí podpory č. D/0821/2015/STR, kterou se 

Zlínský kraj zavazuje poskytnout dotaci na projekt 

„Rekonstrukce místní komunikace v obci Janová“. 

Poskytnutá dotace bude ve výši 770 tis. Kč. Rekonstrukce 

komunikace se týká části Řečiska I a ulice Nábřežní, kde 

bude po dokončení kanalizace položen asfalt v celé šíři 

vozovky.  

Návrh usnesení 99/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje uzavření smlouvy o poskytnutí č. 

D/0821/2015/STR. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 1 

(Halašová) 

Usnesení č. 99/0515 bylo schváleno. 

Bod 10 -  Schválení meziúvěru 

Starosta obce navrhl využít překlenovacího úvěru od 

ČSOB na financování akce Rekonstrukce místní 

komunikace v obci Janová“. Výše překlenovacího úvěru 

by byla stejná jako výše dotace poskytovaná Zlínským 

krajem tedy 770 tis. Kč. 

Návrh usnesení 100/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje použít na financování akce „Rekonstrukce 

místní komunikace v obci Janová“ překlenovací úvěr. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 1 

(Halašová) 

Usnesení č. 100/0515 bylo schváleno. 
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Do té doby by mohl být vybudován provizorní chodník 

v šíři 3 dlaždic. Jan Machalec doplnil informaci, že tyto 

pozemky dříve nebyly v majetku obce, nyní již jsou. 

Starosta obce seznámil zastupitele s možnostmi, které 

obec má pro provozování kanalizace. První varianta je, že 

obec bude sama vybírat stočné a provozovat kanalizaci 

zcela samostatně, druhou variantou je provozování a 

výběr stočného společností VaK Vsetín, třetí varianta 

předpokládá výběr stočného obcí a provozování 

společností VaK Vsetín.  Vodovody a kanalizace Vsetín, 

a. s. předloží obci finanční nabídky na všechny tři varianty 

a zastupitelstvo pak rozhodně, která možnost bude pro 

občany a obec nejvýhodnější. 

Starosta obce seznámil zastupitele s havarijní situací 

v případě sesuvu cesty na Snozku. Uvedl, že je 

zpracováváno stanovisko České geologické služby. Poté 

bude proveden geotechnický průzkum, součástí kterého 

bude návrh na řešení situace. Starosta obce dále uvedl, že 

bude žádat na řešení této situace o dotaci. Současně se 

také řeší potencionální sesuv v cestě na Štěpnicu. 

Starosta obce představil zastupitelům aplikaci 

OBCEPRO, která má pomoci obcím zpracovat „Program 

rozvoje obce“, který bude důležitý při získávání dotací. 

Uvedl, že plánuje vytvoření pracovní skupiny pro 

vypracování tohoto dokumentu. Dále uvedl, že tento 

dokument by mohl zpracován např. studentem v rámci 

seminární nebo diplomové práce. 

Starosta seznámil zastupitele s tím, že vzniká „Studie 

proveditelnosti revitalizace Bečvy Vsetínské“ v jejímž 

rámci by došlo k terénním úpravám hráze u Bečvy tak, že 

by v případě velké povodně došlo k rozlití Bečvy na pole 

mezi Janovou a Vsetínem. 

Starosta obce požádal Radka Dolanského, aby 

informoval zastupitele, jak nyní pracuje nově zakoupená 

tiskárna. Pan Dolanský uvedl, že po instalaci dodatečné 

paměti je tiskárna schopná tisknout Janovské listy 

v poměrně dobré kvalitě, která je lepší než tisk na staré 

tiskárně, ale horší než ve vydavatelství Brázda. 

Karel Eliáš navrhl nedokupovat žádné dodatečné zařízení 

k tiskárně, které by jen dále navýšilo náklady na tisk 

Janovských listů. Navrhl tisknout Janovské listy ve 

vydavatelství Brázda, u kterého jsou náklady na tisk 

srovnatelné s těmi, za které by to tiskla obec vlastními 

silami. Dále uvedl, že nezná obec, která by tiskla 

zpravodaj sama. Zastupitelé s tímto názorem nesouhlasili. 

Navrhli jednání s firmou P.M.Caroline týkající se celkové 

ceny za tiskárnu. Doporučovali spíše využít k tisku nově 

pořízené tiskárny. Na přímý dotaz Radek Dolanský uvedl, 

že tisk je ve vydavatelství je kvalitnější a ušetřil by mu 

min. den času, nicméně počítá s tím, že bude tisknout 

osobně. 

Návrh usnesení 103/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

pověřuje Taťánu Hradovou a Karla Eliáše jednáním 

s firmou P.M.Caroline o úpravě ceny za tiskárnu. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 1 

(Halašová) 

Usnesení č. 103/0515 bylo schváleno 

Aleš Olšák požádal o opravu mostku přes Bradovský 

náhon naproti ZD. V případě zvednutí vody dochází 

k ohrožení zaplavení domů na toku níže. Starosta obce 

přislíbil řešit tuto situaci se ZD. 

 

ZÁPIS Z 9. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

KONANÉHO DNE 27. 5. 2015 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání 

bylo řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 

členů zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů 

zastupitelstva), takže zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Jana 

Machalce a Bronislava Soukupa a zapisovatelem Karla 

Eliáše. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 104/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Jana Machalce a Bronislava 

Soukupa a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 104/0515 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. 

Starosta obce navrhl doplnit bod 3. Smlouva o uzavření 

budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene, 4. Prodej 

pozemku, 5. Závěrečný účet obce a 6. Rozpočtové 

opatření č. 5. 

Návrh usnesení 105/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání doplněný o body 

č. 3, 4, 5 a 6. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 105/0515 bylo schváleno. 

Bod 2 – Výběr firmy na geotechnický průzkum 

Starosta obce informoval zastupitele o sesuvu na Snozku. 

Uvedl, že Dr. Krejčí z České geologické služby 

vypracoval stanovisko k tomuto sesuvu a také 

k potencionálnímu sesuvu na cestě na Štěpnicu. Byly 

osloveny firmy provádějící geotechnický průzkum. 

Předložil zastupitelům cenové nabídky 4 firem. 

Nejvýhodnější nabídku předložila firma AZGEO s.r.o.. 

Starosta obce dále informoval o dalším postupu prací, 

které budou následovat. 

Návrh usnesení 106/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje uzavření smlouvy na geotechnický průzkum 

s firmou AZGEO s.r.o.. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 106/0515 bylo schváleno. 

Bod 3 – Smlouva o uzavření budoucí smlouvy o 

zřízení věcného břemene 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh smlouvy o 

budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a o právu 

provést stavbu s firmou ENPRO Energo s.r.o., která 

zastupuje firmu ČEZ Distribuce, a.s.. Jedná se o zřízení 

nového odběrného místa pro Klub českých turistů. Nově 

budovaná přípojka vede přes obecní pozemek č.p. 

2756/1.  

Návrh usnesení 107/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje uzavření smlouvy o uzavření budoucí smlouvy 

o zřízení věcného břemene a práva provést stavbu 

s firmou ENPRO Energo s.r.o. 

 



 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 107/0515 bylo schváleno. 

Bod 4 – Prodej pozemku 

Místostarosta obce uvedl, že dne 23.4.2014 schválilo 

zastupitelstvo záměr obce na prodej části pozemku p.č. 

2812 a p.č. 1008/4. Z obou pozemků byla odměřena plocha 

75 m
2
. Navrhuje prodat tuto plochu zájemci p. Hromadovi 

za cenu 75 m
2
. 

Návrh usnesení 108/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje prodej části pozemků p.č. 2812 a p.č. 1008/4 za 

cenu 75 Kč/m
2
. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 108/0515 bylo schváleno 

Bod 5 – Závěrečný účet obce 

Paní účetní předložila zastupitelů návrh závěrečného účtu 

obce za rok 2014. Tento návrh bude vyvěšen na úřední 

desce po dobu 15 dnů. Zastupitelstvo bude tento návrh 

schvalovat na následujícím zasedání zastupitelstva 

Návrh usnesení 109/0515: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí závěrečný účet obce za rok 2014. 

Bod 6 -  Rozpočtové opatření č. 5 

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele s 

rozpočtovým opatřením č. 5. Poté odpověděla na dotazy. 

Návrh usnesení:  110/0515: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 5. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 110/0515 bylo schváleno. 

Bod 7 – Různé 

Starosta obce informoval zastupitele, že žádost na dotaci na 

kompostéry byla schválena.  

Táňa Hradová informovala zastupitele, že firma 

P.M.Caroline dodá dodatečnou paměť do tiskárny zdarma. 

Zastupitelé diskutovali o využití Revitalizační nádrže. 

Starosta obce uvedl, že již bylo započato s úpravou okolí. 

 

HODY BUDOU OPĚT V NEDĚLI 
Je rozhodnuto! Sbor dobrovolných hasičů Janová zůstane 

věrný tradici. Hody v roce 2015 budou opět v neděli 20. 

září. To je sice hezké, ale je otázkou, jak vše bude v roce 

2016? 

     Asi by bylo velmi vhodné, aby se nad dalším 

pokračováním hodové tradice setkaly pořádající složky a 

dohodly se na její budoucnosti. Aby Janová nakonec nebyla 

okolí pro smích, že slaví hody každý rok v jiný den. Pokud 

k takovému jednání dojde, určitě by se nemělo zapomenout 

na nejdůležitější složku – na občany! 

     V roce 2014 sportovci uspořádali hodové oslavy poprvé 

v historii v sobotu. Sic konání plakátovali, informace se 

k některým občanům asi nedostala, poněvadž obcí zněly 

kvůli této změně i kritické hlasy. A to například od těch, 

kteří v sobotu musí do práce. Taktéž rodinní příslušníci 

z různých částí republiky vždycky věděli, že se do Janové 

na hody pojede třetí neděli v září. Samozřejmě v dnešní 

době nelze již brát v potaz původní tradici, kdy se chodilo 

s baranem v pondělí. Ale právě tradice by měly mít určitý 

řád. 

     text: Radomír Dolanský 

 

PODĚKOVÁNÍ 
Čas od času se v naší obci dějí i věci mile překvapivé, kdy 

si člověk říká, že dobří lidé ještě existují.  

     V minulých dnech se na obecní úřad dostavil Ondra 

Koňařík a věnoval na činnost mladých hasičů tisíc korun. 

     Tímto mu mladí hasiči i se svými vedoucími děkují za 

podporu jejich finančně náročné činnosti, jejímž smyslem 

je především vychovat dobrovolné hasiče, kteří budou 

chránit v budoucnosti naše majetky a životy. 

     Právě pro tuto přípravu obětují mladí hasiči ročně 

stovky hodin výcviku a především účasti na soutěžích. 

  text: Radomír Dolanský 

 

ODVRÁCENÁ TVÁŘ BUDOVÁNÍ 

KANALIZACE 
V zimních měsících od nevidím do nevidím. Jinak od 

brzkého rána do večera. Až na výjimky sedm dní v týdnu, 

svátky nesvátky. Prach, bláto, rozbité cesty a sem tam 

poničený obecní majetek. To je ve zkratce odvrácená tvář 

budování kanalizace v Janové. 

     Je samozřejmé, že pokud se rozhodneme vylepšit 

cokoliv na již vybudovaném, budeme muset napřed ničit. 

To pochopí snad každý. Ovšem to neznamená, aby 

dlouhotrvající zhoršené podmínky, a to zhoršené v mnoha 

ohledech, nelezly občanům, jak se lidově říká, krkem. 

     Obce nejsou města propojená mnoha ulicemi, takže 

v Janové především Hořansko řadu týdnů trpělo omezenou 

dopravní obslužností. Kdo se chtěl dostat do civilizace i 

s autem, musel odjet před sedmou ranní, ale vrátit se mohl 

nejdříve po 18. hodině. Pokud stroje narazily na skálu, 

nezmizel jen pás asfaltové pokládky nutný pro vkládání 

potrubí, ale z celé cesty se stal doslova trenažér na 

zkoušky životnosti tlumičů a čepů, stál rovněž několik 

proražených pneumatik a další závady na vozech. 

Co se týká zimních měsíců, asi by bylo pro chodce lepší, 

kdyby pořád mrzlo, aby vesnice nebyla jedno velké 

bahniště. Jaro přineslo prach nebo bláto. Otázka, co je 

lepší? Příchod jara sebou nese úklid domácností. Tato 

činnost však byla a ještě stále je vhodná někdy na 

zbláznění. Potvrdí především ti, kteří se snaží udržet okna 

čistá. Zde je opravdu každá snaha marná. Snad ani ne po 

týdnu přijde veškeré snažení vniveč. Pro aktuální 

představu stačí sledovat působení prachu na několik dní 
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Vstříc v mezích možností vychází občanům i obec 

respektive starosta a místostarosta Karel Eliáš a Jan 

Machalec. Například velmi vhodným nápadem bylo využití 

hasičské techniky, kdy byla vozovka alespoň ve středu obce 

na pár dnů zbavena nánosů prachu. Takové služby by si 

zcela jistě nechali líbit občané i v jiných částech obce. 

Navíc, nepočítáme-li těch pár litrů paliva do čerpadla, nás 

práce vyšla takřka zdarma. Voda z potoka, pracovník 

placený z fondů. 

     Takže lze jen doufat, že srpen bude opravdu znamenat 

dokončení hlavních prací na kanalizaci a vše to, co nám již 

hraje na nervy, začne pomalu mizet. Samozřejmě, bude se 

ještě asfaltovat. A i když se z asfaltu nepráší, výměna 

podloží bez prachu neproběhne. Tak snad v roce 2016 

v čisté Janové nashledanou! 

    text a foto: Radomír Dolanský 

 

ROZHOVOR SE STAROSTOU OBCE 

JANOVÁ 
(Otištěno nekrácené z archivu Valašského deníku) 

 

Čeho chcete ve funkci starosty ve funkčním období 

dosáhnout? 

Do starostenského křesla jsem usedl na začátku listopadu 

loňského roku, kdy již byla v plném proudu výstavba 

kanalizační sítě v naší obci. V současné době tedy považuji 

za svůj prvořadý úkol její úspěšné dokončení a 

zkolaudování tak, aby se občané mohli v co nejbližší době 

připojovat. Dalším úkolem po dokončení kanalizace bude 

oprava komunikací v obci. Na tomto úkolu jsme již začali 

pracovat. Máme podány dvě žádosti o dotace na 

rekonstrukci komunikací, každou na jinou část obce. Třetím 

úkolem je realizace plánu rozvoje obce, který schválilo 

zastupitelstvo na jednom z prvních zasedání. Jsou zde 

uvedeny jak investiční akce, aktivity týkající se školství, 

kultury a sportu, ale také správy obce. Všechny výše 

uvedené projekty by měly být prostředkem k tomu, aby se 

zvýšila kvalita života občanů naší malebné obce. Což je 

také odpovědí na Vaši otázku: chtěl bych dosáhnout toho, 

aby se občanům naší obce spokojeně žilo. 

Co v současné době považujete za největší problém 

Vašeho města či vesnice? 

V současné době je to určitě budování kanalizace. Tato 

výstavba přináší řadu omezení pro občany. Největší určitě 

pro ty, kteří bydlí v lokalitě Hořansko, kde se bohužel 

výstavba neobejde bez totální uzavírky komunikace. Touto 

cestou bych jim chtěl také poděkovat za trpělivost, kterou 

s výstavbou kanalizace mají. Odměnou by jim měla být 

oprava komunikace v této části obce. 

Druhým problémem, který bych chtěl zmínit je rychlost 

automobilů projíždějících obcí. Oprava silnice II/487 

výrazně zlepšila kvalitu vozovky a řada řidičů toho 

„využívá“ k rychlejší jízdě. Zvažovali jsme umístění 

radarem řízených semaforů nebo zpomalovacích prvků 

umístěných přímo do vozovky, zde jsme však narazili na 

stanovisko Policie ČR. Pevně však věřím, že větší aktivita 

Policie ČR povede k tomu, že řidiči budou naší obcí 

projíždět pomaleji. 

Co vám dělá ve Vaší vesnici či městě největší radost? 

Radost mi dělá, a jistě nejen mě, veřejný život v obci. 

 
 
 

nepoužívaných automobilech v okolí stavby. A když přijde 

déšť, tak je hotovo. Parapety zabahněné, okna 

neprůhledná… 

     Přišla vedra a co nyní? Pokud chtějí občané větrat, musí 

počítat s tím, že doma budou místo běžného prachu stírat 

hlínu. A co teprve neustávající hluk stavebních strojů? Čím 

starší náklaďák, tím větší rámus. A nový stroj aby na 

stavbě člověk pohledal. Takže celodenní vytí starých 

tatrovek je dalším bonusem k celkové „spokojenosti“ 

občanů. Klid nenastal ani na Štědrý den či na Silvestra, 

kdy pojížděl po obci sem a tam, pro laika zcela nesmyslně, 

jediný stroj, traktorový bagr, který údajně dosypával štěrk. 

Že by to byla opravdu tak veledůležitá práce, jejíž odložení 

o den dva by silně narušilo harmonogram prací? Navíc, 

když nikdo jiný na stavbě nepracoval? 

     Není ušetřen ani majetek, kterého se stavba původně 

neměla dotknout. Ne vždy se jedná o bezohlednost 

zúčastněných. Jako například při poškození stěny obecního 

úřadu po smyku auta na neošetřené vozovce. Ale například 

nakloněný sloup veřejného osvětlení u Jednoty, visící 

pouze na elektrickém vedení, už moc bezpečný není. Sloup 

snad ani ne, ten by padal směrem do Bečvy, ale případné 

utržení elektrického kabelu pod napětím už by životu 

nebezpečné bylo. Závady jsou průběžně opravovány. 

Některé ihned, další po skončení prací. 

     Utrpěla i vitrína janovských turistů nebo 

elektrorozvodná skříň směrem na Kúta. Ze sítí zbývá 

prokopnout asi už jen plyn. U ostatních sítí se to již 

povedlo. Samozřejmě, že projekt musí mít veškerá 

potvrzení od síťařů ještě před zahájením stavby, jinak 

nesmí být zahájena. Stává se sice, že starší technické 

výkresy nebývají někdy moc přesné. Nicméně zhotovitel si 

u síťařů může vyžádat před zahájením výkopů 

v inkriminovaných místech dodatečné přesné zaměření sítí 

vyhledávací technikou. Pokud to havárii nezabrání ani tak, 

je asi třeba hledat viníka jinde. 

     Všechno toto utrpení má však i světlejší stránky. 

Například občané, kteří jednali ohledně stížností s hlavním 

stavbyvedoucím panem Burym, můžou potvrdit, že jde o 

člověka přímého, který se nesnaží vše zamluvit 

nepříznivou situací, ale řekne vám do očí, co změnit lze, a 

co nikoliv. Ne vše lze napravit. Například vyměnit 

bezohledného řidiče náklaďáku ve vrcholící stavební 

sezóně je přáním snů. Jinak snad už všichni občané 

pochopili, že požadavek na klidný víkend bez hluku strojů 

by připočítal dny, kdy v Janové stroje zůstanou. 
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V poslední době vznikla v obci řada sdružení (ať už 

formálních, či neformálních), které začaly aktivizovat 

veřejný život. Jejich činnost probudila i tradiční místní 

spolky k větší aktivitě, což vedlo ke zvýšení kulturního a 

společenského života v obci. Rád bych, aby se tyto 

aktivity nejen udržely ale i dále rozvíjely. Proto je mohu 

ujistit, že ve své činnosti mohou počítat s podporou obce. 

otištěno s dovolením Valašského deníku, text: Dušan Póč 

 

POJĎTE SOUTĚŽIT! 

LETNÍ JANOVSKÉ SPORTOVNÍ HRY 

SKUTEČNOSTÍ 
TJ Tatran Janová přichází s pozvánkou na sportování 

rodinných klanů i v létě. Na začátku prázdnin, ještě než se 

většina národa rozprchne na dovolené, jsou zváni všichni, 

kdo chtějí zažít příjemný společenský den při soutěžích 

v tradičních, ale i zcela neobvyklých disciplínách. Více na 

dalších stránkách Janovských listů. 

     Jsou zvána družstva složená z rodinných účastníků 

domácích i těch žijících ve všech koutech republiky. Jsou 

zvána družstva složená z rodin, které z jakéhokoliv 

důvodu nemohly složit čistě rodinný klan. Samozřejmě 

jsou zvána i družstva, kde Janovjanům vypomůžou 

k složení družstva přátelé a známí. 

     V době tisku Janovských listů bylo v návrhu 14 

disciplín a v záloze další čtyři disciplíny. Z těch 

netradičních je zajímavý například hod polenem, kolečka, 

víčka nebo brambory. Kolečka je disciplína podobná 

tragačům, akorát zde budou soutěžící vozit své 

„družstevníky“ vozit v kolečkách na vzdálenost a na čas. 

 Víčka zase prověří, jak jsme se vzdálili našim lidoopím 

předkům a jejich výhodě úchopového palce na dolních 

končetinách. Soutěžící bude muset totiž prsty bosé nohy 

uchopit víčko z PET láhve a odkráčet s ním stanovenou 

trasu. 

Brambory zase budou jednotlivě uloženy na zemi a 

družstvo je bude štafetovým způsobem sbírat a po 

jednotlivcích nosit zpět do košíku. Zde budou 

pravděpodobně zvýhodněni otcové klanů, kteří pamatují 

bramborové brigády. 

     Program letních sportovních her je uzpůsoben tak, aby 

se při nepřízni počasí mohly uskutečnit i v hale 

tělocvičny. Samozřejmě, že některé disciplíny by musely 

být vypuštěny, ale většina zůstane. 

     Členové TJ Tatran Janová tímto srdečně zvou 

soutěžící, ale i diváky k netradičně strávenému dni ve 

sportovním areálu. Kdo nebude naprosto zničen 

sportovními úkoly, nebo ten, kdo chce po bojích příjemně 

relaxovat, je zván k zábavě při hudbě žokeje disků Pavla 

Sekuly.  

            text: Radomír Dolanský 

 

SOUTĚŽTE S KVĚTINOVOU KRÁSOU 

VAŠICH DOMOVŮ 
Výbor pro kulturu a sport při OÚ Janová pořádá Soutěž o 

nejkrásněji rozkvetlou zahrádku, předzahrádku, balkón či 

okno v obci Janová v roce 2015.  Zapojit se může každý, 

kdo se chce podělit o svou letošní květinovou radost a to 

hned ve dvou kategoriích: 

 
 
 

1. Okna a balkóny 

2. Zahrádky a předzahrádky 

     Přihlášky do soutěže si můžete vyzvednout a taktéž 

odevzdat na OÚ Janová nebo na webu a poslat emailem. 

Přijímáme rovněž i sousedské tipy a nominace. Přihlásit 

sebe nebo souseda je možné až do neděle 16. 8. 2015.  

     Hodnotící komise vyšle své zástupce k obhlídce a 

nafocení vaší chlouby v momentě, kdy ji pozvete, kdy 

bude soutěžní objekt podle Vás nejkrásnější! Tak 

neváhejte a co nejdříve se zapojte, pište, volejte, posílejte i 

vlastní fotografie! 

     Všichni přihlášení se můžou těšit na zajímavé odměny 

a ty nekrásnější vyhodnotíme a zveřejníme v zářijovém 

vydání Janovských listů. 

Více informací na www.janova.cz, email: 

kultura@janova.cz 

Daniela Mikulcová, tel: 608 446 575, Tereza Škývarová, 

tel: 731 190 226 

Těšíme se na Vaše přihlášky. 

text: Tereza Škývarová, Daniela Mikulcová, ilustrační 

foto: Radomír Dolanský 

 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 2015 
Akce pořádaná obecním úřadem je vlastně potěšující 

zprávou pro další existenci obce Janová. Dokud bude 

starosta vítat občánky, vesnice bude žít pro budoucnost. 

     Letos se vítání nových občánků poprvé ve své funkci 

zhostil starosta Karel Eliáš. Za asistence bývalé 

místostarostky Karly Vašťákové přivítal nové občánky, 

ale také popřál spokojený život v obci jejich rodinám. 

     Malé občánky přivítaly kulturním vystoupením děti ze 

základní školy. Písničky, básničky, kytary, flétny, to vše 

darovali školaci dětem i dospělým. 

     Již samozřejmostí byl zápis rodičů do pamětní knihy a 

malá pozornost pro všechny malé občánky Janové. 

          text: Radomír Dolanský, foto: archiv ZŠ  

http://www.janova.cz/
mailto:kulturavjanove@email.cz
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PÁLENÍ ČARODĚJNICE 

S DŽEJMSOVCI 
Stejně jako děti se každoročně schází k upálení své 

vlastnoručně odchycené čarodějnice i Džejmsovci. 

Základ programu je stejný u obou akcí – opékání 

špekáčků a koštování různých čarodějnických lektvarů. 

Džejmska čarodějnice však láká lid janovský a spřátelené 

tlupy z okolí, aby si společně poklábosili, probrali a 

proprali kdeco a kdekoho, jak už to na akcích bývá 

zvykem. Ovšem v tento den jde o přátelské setkání 

v první řadě. 

     Letošní akce představila dvě novinky. Kdo si dobře 

pamatuje, loňská čarodějnice byla upálena na kole a 

kdoví, jestli to nebyla alegorie na rčení – čert nám byl tu 

cyklostezku dlužen. Ta letošní na hromadu klestí dosedla 

na lyžích. Dle sdělení Džejmsovců měla prý být původně 

na bagru, jako satirické popíchnutí občanského nadšení 

z budování kanalizace. I zde se ozývaly nářky především 

žen, jak přichází během několika dnů nazmar jejich jarní 

práce na zprůhledňování oken, hluk, prach, bláto. Ale 

nebylo nikoho, kdo by vytvořil bagr. 

     Druhá novinka možná zůstala některými více či méně 

nepovšimnuta, ale bylo to poprvé, co bylo pálení 

čarodějnic plakátováno, vyhlášeno v rozhlase a tudíž 

prohlášeno za veřejnou akci. Ano, po řadě let, kdy se 

v dřevních dobách vzniku dnes oblíbené akce scházelo 

jen pár sousedů, byla akce přístupná všem zájemcům o 

dobrou náladu.  

     Vše fungovalo k spokojenosti všech, lidé se smáli, 

děti skotačily a některé si dokonce opékaly špekáčky, 

samy aniž by tento úkol, jak bývá zvykem, zadaly 

rodičům. Rovněž lektvarů sousedé donesli k okoštování 

přehršle. 

     I nastala velká chvíle. Společné foto účastníků a poté 

vrchol podvečera – upálení čarodějnice a tím pádem i 

naprosté rozloučení se zimními chmury.  

     Hlavním podpalovačem se stal letos vítěz z koštu 

slivovice, další akce Džejmsovců, Josef Měrka. Ostatně 

hranice stála kousek od trnkových stromů, které vítězi 

dle sdělení s takovou vervou obírají cyklisté. Pak už jen 

všichni přihlíželi, jak plameny s chutí polykají letošní 

úlovek Džejmsovců. 

  text a foto: Radomír Dolanský 



 

Vlastně tímto bláznivě inovativním způsobem naznačili 

ostatním sportovcům, jak ozvláštnit „obyčejné a nudné 

sportování“. Čtyři družstva, která se květnově vánočního 

turnaje zúčastnila, bojovala opravdu s vánoční pohodou. 

Možná za to mohly i časté přípitky na klidné prožití 

svátků vánočních… 

 text a foto: Radomír Dolanský 
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VÁNOČNÍ VOLEJBAL V KVĚTNU 
Džejmsovci se zbláznili. ☺ Ale příjemně. Zatím co svět 

slavil 8. května den vítězství, v janovské tělocvičně se 

v pozdním odpoledni o vítězství teprve začalo bojovat. 

Aby toho nebylo málo, probíhalo volejbalové klání ve 

vánoční atmosféře. Náhodnému divákovi by automaticky 

vklouzl telefon do dlaně a bez ptaní by vytočil telefonní 

číslo na doktora Chocholouška z kroměřížské léčebny. 

     Ač slunečný květen, šeříky voněly, všude zářil žlutě 

pampeliškový plevel a listoví stromů mělo ještě takřka 

signální zelenou, než ji zabarví do tmavého odstínu 

exhaláty lidské činnosti, v tělocvičně v Janové vládla tuhá 

zima. V Janové 8. května mohla zlá macecha poslat 

pohádkovou Marušku místo pro jahody, kterých už jsou 

plné obchody, pro sněhuláka. 

     Ano, v janovské tělocvičně vládla skvělá vánoční 

nálada. V hale svítil vánoční stromeček, poslední adventní 

svíčka, usmíval se zde sob ze spřežení pravého severského 

Santa Clause a vše střežili dva sněhuláci. Ježíšek to vzdal, 

protože i na jeho trpělivost s lidstvem byla akce už za 

hranou. 

     Vánoční tabule se prohýbala pod veskrze nezdravou 

nabídkou potravin. Tentokrát nebyla nezdravá, že by snad 

účastníci nakoupili v supermarketech potravinové zmetky 

našich přátel z Evropské únie, ale protože to byly plné 

podnosy sladkostí, mísy bramborových salátů na několik 

způsobů, řízky z různých druhů skotu a drůbeže, sekaná a 

dokonce pravý vánoční kuba. 

Samozřejmě, že za tímto na hlavu postaveným 

odpolednem nemohl v Janové stát nikdo jiný než 

Džejmsovci, parta velmi netradičních humoristů. 

 
 



 

DĚTI Z MATEŘSKÉ ŠKOLY DĚKUJÍ 

SPONZORŮM ZA FINANČNÍ DARY 

Za tyto peníze si mohly děti pořídit didaktické pomůcky, 

hry a tělovýchovný materiál. Podporu poskytli tito 

sponzoři:  

Veselý Grunt Janová u Vsetína, obec Janová, Brick 

PV s.r.o. – Ivo Šimčík, BSTS Fire & Security, s.r.o. 

Zlín, Dektrans & Services, s.r.o., DNK stavební 

společnost, s.r.o., Estetické centrum – Dita 

Marcinová, Industrial – automatik.cz – Pavel Pisklák, 

Kavárna ZZJM s.r.o., Koloniál – Jana Kotrlová, 
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Pavel Bambuch, Petr Olšák, Pila Karel Solanský, 

Andrea a Radek Halašovi, Kamila a Milan Kopečtí, 

Daniela a Josef Mikulcovi, Michaela Janáčová a 

Michal Tkáč. Děkujeme! 

         Děti z MŠ Janová 

 

VÝTVARNÝ KROUŽEK TVOŘÍ 

ZÁZRAKY, KTERÉ VYHRÁVAJÍ 

OCENĚNÍ 
V budově základní školy se každý týden scházejí mladí 

výtvarníci. Ve vedení se z důvodu směnnosti místní 

malířky Zlati Svobodové, která si toto označení 

vysloužila vlastní pílí a především neutuchajícími řadami 

zájemců, střídá s ředitelem školy Michalem Lucbauerem. 

     V době návštěvy redakce tvořily děti v režii Zlati 

Svobodové společné dílo do výtvarné soutěže Indiáni a 

jejich tradice, kterou pořádá WESTERN KLUB Suchdol 

nad Odrou. Každý z mladých umělců tvořil svůj vlastní 

arch, který se v závěru stal součástí celkového výjevu ze 

života na prérii. 

     Jak už to v kroužcích bývá, byli zde tvůrci různých 

kvalit, ale i různé chuti do tvoření. Ovšem i znuděné 

jednotlivce začalo tvoření vtahovat do svých spárů, když 

začali vnímat dílo jako celek. A opravdu, něco, co 

z pohledu výtvarného zpočatku vůbec nevypadalo vábně, 

začalo získávat postupně kontury velmi hezkého 

panoramatického pohledu indiánské krajiny. 
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     Je chvályhodné, že do výtvarného kroužku chodí také 

hoši, i když právě mezi nimi je někdy tvůrčí (ne)zápal 

kamenem úrazu. Je však docela možné, že případný úspěch 

na soutěži zájem podpoří. 

    Ukázalo se, že zaslání přihlášky do soutěže byl od Zlati 

Svobodové velmi dobrý nápad. Tvůrci díla, Dominik 

Prcín, Pavlína Filgasová, Pavel Bambuch, Matyáš Trlica, 

Karel Trlica, Marie Petřeková a Petr Výkruta se za své 

krásné společné dílo dočkali zasloužené odměny. Ze 

Suchdolu nad Odrou přišla zpráva, že získali zvláštní 

ocenění. Zlaťa Svobodová neváhala ani chvilku a okamžitě 

se snažila informovat rodiče o chystané výpravě do 

Suchdolu. Padesát kilometrů není zase taková dálka a 

představit své umělce na veřejnosti určitě stojí za to. 

     Nakonec soukromým autem Zlati Svobodové vyrazila 

do Suchdolu delegace tří zástupců výtvarného kroužku. I 

kdyby děti z Janové nezískaly žádné ocenění, dostatečnou 

poklonou jejich umu bylo již umístění společného díla. 

Bylo totiž vystaveno v čele sálu, kde padlo ihned do očí 

všem přicházejícím. A zcela jistě právem. Před započetím 

programu si děti mohly vyrobit indiánské čelenky, složit 

puzzle s indiánskými motivy nebo koupit různé indiánské 

ozdoby. 

     Setkání malých umělců zahájil taneční kulturní program 

dětí s ukázkou Šmoulové a školaček 7. – 9. tříd 

s programem Mix Dance. Zaplněný sál odměňoval 

tanečnice bouřlivým potleskem. Po úvodu nastala pro 

všechny soutěžící děti nejdůležitější chvíle – ocenění za 

krásné práce. A tak následovalo jmenné vyvolávání, aplaus 

rodičů, učitelek, kamarádů a všech zúčastněných. 

     Za dětmi přijel také indián Josi Machač alias Orlí pero 

z ranče na Vraní stezce, který děti obeznámil s kulturou a 

tradicemi indiánů. Sváteční atmosféru setkání poněkud 

zastínila smutná zpráva, že právě v den konání 

slavnostního odpoledne odešel do věčných lovišť 

představitel největšího indiánského hrdiny otců a dědů 

dnešních dětí Vinnetoua, Pierre Brice.  

Konečně nastala chvíle, pro kterou vážily cestu z Janové 

 



 

VYNÁŠENÍ MORANY 
Vynášení Smrti nebo Morany či Moreny je starodávný 

pohanský zvyk, který se z pradávných slovanských dob 

dochoval až dodnes. A protože i my dodržujeme lidové 

zvyky a tradice, žáci druhého oddělení vyrobili v pracovní 

výchově Moranu.  

     Materiál opět obstaral a donesl Robert Martinec, hoši 

vytvořili z větví a sena tělo, děvčata Moranu oblékly a 

ozdobily věncem z vyfouklých vajec. 

     V příslušný den se setkali školáci a děti ze školky u 

obecního úřadu, zazpívali písničky a zarecitovali 

básničky, aby zimu vyhnali ze vsi a konečně mohlo přijít 

jaro. Vždyť figurína Morany představuje smrt, nemoci, 

bídu a všechno, co lidem škodí. 

     Nakonec byla Morana vhozena do řeky Bečvy, která ji 

odnesla z vesnice jako symbol překonání zimy. Zima a 

neštěstí jsou pryč, voda je vzala... 

  text: Eva Podešvová, foto: archiv škola 

 

BŘEZEN MĚSÍC KNIHY nebo BŘEZEN 

MĚSÍC ČTENÁŘŮ? 
Po sametové revoluci v roce 1989 už měsíc knihy přestal 

být oficiálně řízenou akcí. Od roku 1996 probíhá v České 

republice Týden knihoven. Jeho hlavním cílem je 

propagace knihoven jako míst, kde si lidé mohou knihu 

vypůjčit, ale také jako návštěva kulturního zařízení. 
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děti se svou vedoucí Zlaťou Svobodovou. Za kolektivní 

dílo získal výtvarný kroužek cenu za tvořivost dětí od 

tiskárny REGE, z rukou starosty městyse Suchdol nad 

Odrou Richarda Ehlera. Jako bonus k ocenění si děti 

pořídily se starostou společné foto u indiánského týpí. 

     Již při zpáteční cestě Zlaťa Svobodová rezolutně 

prohlásila, že v příštím školním roce děti vymetou 

kdejakou výtvarnou soutěž. Ale tentokrát již bude každý 

soutěžit sám za sebe v jednotlivcích. Tak ať se jim tedy 

daří a vozí další a další ocenění za svá pěkná díla. 

     Výtvarný kroužek je otevřen všem dětem, nikoliv pouze 

těm, které navštěvují školu v Janové. Myslíte-li si, že vaše 

dítě pěkně kreslí, neváhejte a přiveďte je do výtvarného 

kroužku. Bližší informace získáte u ředitele školy Michala 

Lucbauera nebo přímo u Zlati Svobodové. 

foto a text: Radomír Dolanský, obraz: děti z výtvarného 

kroužku 

 
 

V tomto roce probíhal pátý ročník akce Březen – měsíc 

čtenářů. 

     Taky v naší škole klademe velký důraz na četbu. 

Spolupracujeme s knihovnou v Janové i ve Vsetíně. 

Každoročně v naší škole probíhá malá čtenářská slavnost. 

Všichni žáci si připraví povídání o knize, kterou právě 

četli. Seznámí s ní ostatní žáky a na závěr každý řekne, 

proč se mu kniha líbila a proč by ji chtěl doporučit 

spolužákům. 

     Naší malé slavnosti se zúčastnila i místní knihovnice, 

paní Vlasta Valešová. Poté, co prvňáci dokázali, že se 

naučili dobře číst, byli paní knihovnicí pasováni na 

čtenáře. Letos to byl Petr Svoboda a Michal Martinec. S 

čtenářskými výkony svých svěřenců mohla být spokojená 

i jejich třídní učitelka, Ludmila Spitzerová. Závěrem byly 

děti odměněny dortem v podobě knihy, který upekla paní 

kuchařka Marie Olšáková. 

     V březnu jsme také navštívili knihovnu ve Vsetíně, kde 

si paní knihovnice pro děti připravila povídání o 

spisovateli Ondřeji Sekorovi a také spoustu her, soutěží a 

úkolů podle knihy Ferda Mravenec. 

     Protože právě v té době probíhalo zatmění měsíce, 

půjčili jsme si sklíčka a děti se mohly podívat, jak měsíc 

v této fázi vypadá. 

     V současné době má kniha velkého soupeře v podobě 

internetu a v dalších médiích, proto by měl být kladen 

zejména u mladé generace důraz na důležitost knihy v 

životě člověka od jeho nejranějšího věku. Proto, rodiče, 

čtěte dětem pohádky. 

  text: Eva Podešvová, foto: archiv školy 

 

ŠIKULKA POZVAL DĚTI K 

VELIKONOČNÍMU TVOŘENÍ 
K tvorbě velikonoční krásy pozvaly své kamarády děti 

z výtvarného kroužku Šikulka. Tento kroužek vede 

Kateřina Kovaříková a počet šikulů vypovídá, že dovede 

děti opravdu zaujmout. 

     Třída se zaplnila doslova a do písmene všemi 

generacemi. Přihlížela nemluvňata, velikonoční krásu 

tvořila spousta dětí, tatínci, maminky i babičky. Přítomen 

byl rovněž ředitel školy Michal Lucbauer. Pro tento den 

chvílemi, kdy se maminky zajímaly prací svých starších 

ratolestí, působil jako chůva a bavič povětšině ještě plazící 

se drobotiny.  
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     Vzácnou návštěvou byla odbornice na rukodělnou 

velikonoční krásu Miroslava Jurečková, která nejen, že 

donesla na ukázku své výrobky, ale také se snažila 

v jakémsi rychlokurzu naučit zájemce základům 

drátkování vajec. Odpoledne nabízelo opravdu nepřeberné 

množství možností a přítomní je dosytosti využili. 

     Jak už je při těchto akcích takřka zvykem, nechybělo 

zde ani typické velikonoční pohoštění s velikonočními 

beránky a protentokrát se objevil v nabídce i speciální čaj z 

Orientu.  

     Doslova před očima vyrůstaly z naprosto obyčejných 

materiálů krásné velikonoční ozdoby, kterými se každá 

domácnost může chlubit bez uzardění. Nebo ji dívky 

můžou darovat svému vyvolenému, který ji pořádně 

tatarem vyšlehá. Bylo to pěkné odpoledne plné krásných 

výrobků. 

      text a foto: Radomír Dolanský 

 

DĚTI PÁLILY ČARODĚJNICE 
Sdružení janovských rodičů prozíravě připravilo 

každoroční pálení čarodějnic o několik dnů dříve, čímž si 

zajistilo příznivé počasí a tím také slušnou návštěvu na 

první akci mimo čtyři stěny. 

     Pro děti byla opět nachystána řada disciplín, za které 

dostávaly čarodějná potvrzení o překonání kouzel na 

daném stanovišti. Chytaly myši, netopýry, létaly na koštěti 

nebo překonávaly překážky. Ve výtvarné soutěži letos 

bojovaly o nejkrásnější kresbu nejškaredší čarodějnice. I 

zde vnikala nevídaná díla. 

     Během soutěží děti rozdaly rodičům úkoly, a to 

především při opékání špekáčků. U ohně také bylo 

 

možné prohlédnout si zblízka čarodějnici připravenou 

k slavnostnímu žehu. Ten však byl na programu zcela 

v závěru, poněvadž po upálení čarodějnice bude oheň 

stravovat jen nečistá kouzla. 

     Jako vždy byla fronta u čarodějného koně. Tentokrát 

přijeli v páru, takže neodolali mnozí rodiče a vydali se na 

okružní jízdu, kdy lovili v mysli dávno zapomenuté 

vzpomínky na houpací koně. Program měl svá tři 

vyvrcholení. Prvním byly odměny pro nejkrásnější masky, 

druhým odměny za nejkrásnější čarodějný obraz a třetím 

samozřejmě pálení čarodějnice. SJR připravilo pro děti i 

dospělé pěkný jarní den. 

     text a foto: Radomír Dolanský 
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VÝPRAVA NA KUSALÍNO 
Opět jsme se vypravili na chatu Kusalíno. S nadšením 

přijali nabídku i bývalí Tomíci ZŠ Janová, tentokrát v jiné 

roli. Vítek Kopecký se stal správcem chaty a hlavním 

topičem. Klárka Katrušáková se starala o zábavu – kytara, 

zpěv a hry pro děti. Nikola Kovařík – chlap pro všechno, 

jako správný zálesák a Kristýnka Pacutová – hlavní 

uspávačka dětí. Já jsem dostala roli nevděčnou – hlídat 

kázeň, řád a pořádek, no a nakrmit hladovou tlupu děcek.  

     Po ubytování jsme se vypravili na průzkum okolí a 

zhodnotili jsme nádhernou krajinu hřebene Janovských 

pasek. Zjistili jsme, co tu kde roste, zopakovali si názvy 

přírodnin a už nás čekal táborák – špekáčky, valašská pizza 

točená na klacku a spousta písniček při kytaře. Čaj 

z nasbíraných bylinek kupodivu chutnal všem. Ovšem na 

bečku kofoly, kterou zajistil pan Bambuch, asi neměl.  

     V průběhu opékačky jednotlivci vybíhali na orientační 

závod, kde sbírali podle čísel písmena – tajné heslo naší 

akce. Po setmění se odvážlivci vydali na stezku odvahy a 

už hybaj na kutě. Na povalu v naprosté tmě ještě řádili 

upíři, ale naštěstí všichni přežili. 

     Na druhý den dopoledne jsme se sbalili, uklidili chatu a 

vydali se za pokladem. Ten byl tak dobře uschován, že 

museli mladším dětem pomoci starší kamarádi. Zapsali 

jsme se do kroniky a „zkratkou“ se vypravili k domovům.  

     Je třeba poděkovat přírodě za krásné počasí, 

doprovodnému vozidlu s proviantem a jeho osádce a 

hlavně andělíčkům strážníčkům, kteří nedopustili, aby se 

někomu stalo něco zlého. Těšíme zase příště! 

  text: Bc. Ludmila Spitzerová, foto: archiv škola 

 

   PŘEDSTAVENÍ PRO MAMINKY VE 

ŠKOLCE 
Stává se již pravidlem, že děti ze školky pozvou své 

rodiče, prarodiče, kamarády i všechny známé do školky na 

představení věnované maminkám k jejich svátku, ať už 

tomu či onomu. 

     V tento den se zaplní prostory velikosti většího 

obývacího pokoje tolika hosty, že by se jimi slušně obsadil 

i sál menší velikosti. Trošku stísněný prostor však nikomu 

nevadí, poněvadž v očekávání velkého představení malých 

lidiček na takové prkotiny nikdo nebere ohled.  

     Protože je v janovské školce zákulisí otevřené, můžou 

                                        
 

přítomní od začátku sledovat přípravy, ale i nervozitu 

vystupujících. Program krátkým přivítáním zahájila 

vedoucí učitelka Jana Kaňůrková. A pak se kormidla již 

chopily děti scénkou z pohádky O Budulínkovi. 

     Na scéně se začal odvíjet napínavý příběh, kdy důvěřivý 

Budulínek podlehl slibům lišky. Na rozdíl od původní 

předlohy jej po únosu do liščí nory zachraňuje spousta 

lesních zvířátek. Bezúspěšně. Zvířátka i Budulínek musela 

tedy počkat na návrat babičky a dědečka. Záchrana a 

vypořádání se s liškou únoskyní proběhlo rovněž poněkud 

jinak než v původní předloze. Ovšem bouřlivý potlesk a 

nadšení diváci tímto vystavili scénce velmi vysoké 

hodnocení. 

     Následovala další vystoupení se zpěvem a říkánkami 

vždy odměňována potleskem. Určitá zaškobrtnutí nebo 

vzájemné popichování mezi dětmi během jednotlivých 

 



 

bylo jasné, že nás čeká velké dobrodružství.  

     V experimentálním oddělení si mohly děti na vlastní 

kůži vyzkoušet, jaká je gravitace na měsíci, jak se otáčí 

vesmírné lodě, pozorovali jsme lom vesmírného světla a 

další zajímavé věci, které jsme mohli přidat k svým 

znalostem z přírodovědy. Pak nás čekala v planetáriu 

největší atrakce - promítání, kde jsme si připadali, jako 

kdybychom leželi a nad námi byl celý vesmír.  

     Seznámili jsme se se souhvězdími a na závěr jsme 

viděli film Astronaut. Děti s úžasem sledovaly, co se 

kolem nich a nad hlavami děje, natahovaly ruce po 

prolétávající vesmírné stanici. Ocitli jsme se i v centrifuze, 

kde se začaly ozývat výkřiky a někteří i zavírali oči. 

Prostě zážitek, který jen tak každý den nezažijeme.  

     Po krátkém občerstvení jsme plni emocí usedli do 

autobusu a při vyprávění o tom, co vše jsme dnes zažili, 

jsme se vrátili ve zdraví domů. Tak zase někdy na konci 

roku, moji žáčci. 

    text: Mgr. Michal Lucbauer, foto: archiv školy 
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vystoupení, dodávala celému představení nádech 

komičnosti, takže vlastně žádná pochybení neexistovala. 

Vše bezvadně zapadalo do celkové režie, i když 

neplánovaně. 

     Pak přišly na řadu básničky jednotlivých školkáčů jako 

vyznání maminkám pro všechny chvilky, které se skrývají 

ve slovech mateřská láska. Možná není školka v Janové 

jedinou, ale určitě je výjimkou v tom, že při svátku 

maminek děti nezapomínají ve svých vyznáních ani na své 

tatínky. 

     A finále celého krásného odpoledne? Přece to 

nejkrásnější. Dárečky pro maminky, pusinky, objímání a 

hřejivé náruče nejvzácnějších bytostí v galaxii. 

     text a foto: Radomír Dolanský  

 

ŠKOLNÍ VÝLET 2015 
Pomalu končí školní rok, který nám uplynul jak voda. S 

blížícím se koncem přichází na řadu písemky, zkoušení, ale 

také školní výlety. Letos jsme se rozhodli, že podnikneme 

trochu netradiční výlet za poznáním techniky a výzkumu. 

     Vyjeli jsme 10. června ve středu ráno z Janové 

autobusem směr Kopřivnice. Tady nás sice přivítalo 

chladné počasí, ale se svačinkou v ruce před branami 

Technického muzea Tatra sa to dalo vydržať. Po chvíli 

čekání se dveře otevřely a mohli jsme vejít vstříc historii 

dopravních prostředků.  

     Měl jsem trochu obavy, že hlavně děvčata mě budou 

častovat otázkami: „Jako co tady jako děláme? Nás auta 

nezajímají…“ Ale opak byl pravdou. Hned při prvním 

unikátním voze President, začala děvčata a všechny děti 

obdivovat krásu tohoto vozu z roku 1898. Pak se začalo dít 

něco, co mě silně připomínalo období počátkem 90. let, 

kdy k nám přijeli Japonci a povystoupení z autobusu, začali 

fotit svými digitálními fotoaparáty vše kolem sebe.  

     Děti začaly vytahovat ze svých batůžků mobilní 

telefony a po zvolení aplikace fotografie, začaly vše 

dokumentovat, aby mohly po příjezdu svým rodičům nejen 

slovně, ale fotografiemi povyprávět. A tak to dnes funguje. 

Prohlídka trvala necelou hodinu. Viděli jsme krásné 

exponáty od historie až po současnost a děti tak měly 

možnost srovnání s dnešní dobou přímo v realitě. 

     Naše cesta tímto však nekončila. Po krátké zastávce 

v pekárně, kde děti doplnily zásoby, jsme se vydali směr 

Ostrava. Ne, že by nás čekaly Vítkovické železárny nebo 

výlet dolů do dolů, ale naopak, výlet do vesmíru. Zastavili 

jsme u ostravského Planetária a už od pohledu na budovu 
bylo jasné, že nás čeká velké dobrodružství.  
 

PÍSKOVIŠTĚ – TOŤ TÉMA 
Je to jistě už přes dva roky, co se na třídních schůzkách 

v mateřské škole a nejen tam, projednávalo neustále téma 

nové pískoviště na hřišti za školou. Mluvilo se o tom, že je 

pískoviště nevyhovující, zastaralé, nebezpečné z pohledu 

hygieny. Kryty na pískoviště byly pro manipulaci moc 

těžké, a že se musí dodržovat „nějaké normy“ atd. atd.  

     Proto byla již před dvěma lety podána žádost na Obecní 

úřad Janová o jeho rekonstrukci neboť tento pozemek, 

který využívá škola i školka, patří obci. Bylo předloženo 
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ŠKOLNÍ AKADEMIE PŘILÁKALA 

DESÍTKY DIVÁKŮ 
Právě běží nejočekávanější týden pro děti školou povinné 

– ten poslední červnový – a poté hurá prázdniny. Ve 

stovkách škol v tisících tříd probíhají besídky na 

rozloučenou. Někde se loučí školním představením nebo 

akademií. Třeba jako v Janové. 

     Ve čtvrtek odpoledne 18. června zažila škola v Janové 

nebývalý nápor nejen rodinných klanů, které přišly 

podpořit své ratolesti, ale přišli i občané žijící životem 

obce. Přišli i ti, kteří dnes již vědí, že představení dětí 

Základní a Mateřské školy Janová nezklame a určitě 

nebude nudné. 

     Na chodbách, ve školní jídelně, prostě kam se člověk 

podíval, byly umístěny výtvory dětí, z nichž mnohé během 

roku reprezentovaly školu i obec na řadě soutěží. 

Malotřídka v Janové je v tomto ohledu dlouhodobě 

úctyhodným soupeřem devítiletých škol. Mezi díly visely 

panely fotografií z desítek školních akcí. Vše bylo velkým 

představením školáků a předškoláků z Janové. 

     Ta největší sláva však začala teprve na školní akademii, 

kde se představily děti jak ze základní školy, ale i jejich 

malí následovníci ze školy mateřské. Všechny přítomné 

přivítal ředitel školy Michal Lucbauer. Zvlášť přivítal 

starostu obce Karla Eliáše, který se rovněž přišel podívat, 

co za překvapení si děti přichystaly. Rej mohl začít! 

     Rozjelo se velké představení, kde se střídaly sólové 

 
 
 

několik návrhů i s projekty, leč každý návrh byl pro obec 

finančně náročný. Vždy se jednalo o přibližnou částku 

kolem 25 000 Kč. 

     Rodiče přišli i s návrhem, že by se sami podíleli 

s přispěním dodání písku do pískoviště. I když jsem byl 

bombardován ze všech stran, proč ještě pískoviště není 

hotové, čekal jsem, jako ředitel a zároveň manažer školy, 

na správný okamžik k jednání. Není potřeba mít všechno 

hned a za spoustu peněz. Dobrá myšlenka zraje jako víno 

a k datu 1. června, ke Dni dětí, bylo pískoviště na světě.  

     Již tento měsíc si děti ze školky a dokonce i ze školy 

zařádily na pískovišti a mohly si stavit bábovičky, hrady 

z písku, tunely a další věci, které kreativně děti vytvářely. 

Stačilo nám k tomu 2 825 Kč. Tato částka byla použita 

z peněz získaných sběrem starého papíru. 

     Největší dík patří panu Karlu Solanskému, který dodal 

dřevěný materiál a podle našich představ pískoviště i složil 

a dovezl. Dík patří i dalším sponzorům, kteří dodali 

podkladový materiál, fólii a písek. Dál už jsme přiložili 

ruku k dílu sami. Všem, kdo se na renovaci pískoviště 

s námi podíleli, patří poděkování. Tímto bylo téma 

pískoviště uzavřeno a můžeme si hrát. 

   text: Mgr. Michal Lucbauer, foto: archiv škola 

 

DĚTSKÝ DEN 
Dne 1. 6. 2015 jsme se se školou vydali na velké hřiště. 

My páťáci jsme měli připravené soutěže a různá 

stanoviště, u kterých děti soutěžily a za odměnu od nás 

dostaly bonbón. Byli jsme převlečeni za různé masky 

například Růženku, čarodějnici a vílu.  

     Kolem deváté hodiny přišly ostatní děti ze školy a 

začalo se soutěžit. Potom přišla i mateřská škola a také 

pan Bambuch, který předvedl své psy, jak je má hezky 

vycvičené. A vážně měl. Byli hodní a poslouchali na 

slovo. Po programu jsme si je mohli pohladit.  

     Pak pokračovala v soutěžení mateřská škola. Jedné 

holčičce se moc líbila moje soutěž a byla u mě asi pětkrát. 

Jmenovala se Sárinka Diatková a byla to nejšikovnější 

holčička.  

     Když jsme skončili soutěže, tak jsme šli uklízet a hrát 

si s dětmi ze školky. Po skončení dětského dne všichni 

odešli. Školáci zpátky do školy a školáčci do školky. Byl 

to ten nejlepší dětský den.  

  text:Tereza Kovaříková 

    
t
e
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Kateřina Kovaříková, Markéta Spurná a děti z družiny, 

lákal oči, ruce, chuťové pohárky, krky a žaludky. Nevídaná 

fronta se stála na nealko mojito připravované přímo na 

místě. Nebylo divu, že tolik laskomin přestávku poněkud 

prodloužilo.  

     Po přestávce, když děti ze všech stran slyšely chválu, 

byly objímány a chlapsky poplácávány, zahodily zbytky 

trémy a předvedly perfektní finále, kdy vytleskávání 

nebralo konce. 

     Nastal čas loučení. Ředitel Lucbauer si zavolal všechny 

žáky páté třídy, poděkoval jim za celých pět let jejich 

snažení a všem popřál mnoho úspěchů na nových školách. 

Pak je pasoval na páťáky roku 2015. Hned poté se mírně 

nostalgický čas loučení změnil v čas děkování. A to 

náleželo kantorkám, kuchařkám a veškerému personálu 

školy. Poděkování neminulo ani učitelky z mateřské školy 

a externí vedoucí kroužků mimoškolní činnosti.   

     Jmenovitě tedy Evě Podešvové, Ludmile Spitzerové, 

Janě Kaňůrkové, Lei Orságové, Marii Olšákové, Haně 

Babovcové, Markétě Spurné, Zlati Svobodové a 

Kateřině Kovaříkové. Poděkování samozřejmě patří i 

řediteli školy, které mu předala bývalá místostarostka 

Karla Vašťáková. Školní akademie v Janové si opravdu 

zasloužila velkou jedničku s hvězdičkou. 

     text a foto: Radomír Dolanský 

 

KÁCENÍ MÁJE V REŽII HASIČSKÉHO 

SBORU 
Letošní slavnost kácení máje spojenou s dětským dnem 

pořádali janovští hasiči. I když jim počasí přálo snad až 

přespříliš, ne vše proběhlo dle jejich přání. Jejich akce 

měla dosti velké konkurenty v okolí. V Halenkově 

probíhaly slavnosti a ve Vsetíně převeliký dětský den. 

Janovští hasiči se však nevzdali a připravili pro děti i 

dospělé pěkné odpoledne a velmi příjemný večer. 

     Dětský den s hasiči je vždycky velkým lákadlem pro 

děti, poněvadž mají možnost vyzkoušet si netradiční 

disciplíny. V horkém dni bylo nejoblíbenější zastávkou 

útok na terč, tedy závěrečná část sportovního útoku hasičů. 

Dětské stříkačky šly doslova z ruky do ruky a některé 

vykutálené děti ihned po absolvování disciplíny cupitaly na 

konec fronty, aby si mohly čvachtání okamžitě zopakovat. 

Obliba této zastávky byla tentokrát znásobena sálavým 

vedrem, takže se stávalo více než často, že si děti 

vyhledaly raději pohybující se terče namísto toho 

soutěžního. Proto se ze stanoviště takřka neustále ozývalo 

zpěvačky se sbory, pak přišli na řadu flétnisté, kytaristé, 

přednašeči básní a říkanek, herci. Páťáci scénkou 

vzpomněli na své začátky při zápisu do první třídy 

znázorňující budoucí prvňačku, učitelku a zběsile 

fotografující maminku. 

     S úžasnými zpěvánkami se představily děti z mateřské 

školy se svými učitelkami. Na malých dětech ihned zaujala 

jejich bezprostřednost, která určitě pomohla překonat 

trému nejednoho školáka. Jejich zpěv zakomponovaný do 

pohybových kreací nadchl snad všechny přítomné. 

     Obecenstvo rozesmála hudební scénka, která 

znázorňovala let života od dětských her, přes party holek a 

kluků k prvním láskám až po chlapy u piva a drbny u kafe. 

     Přehršel ukázek dětského umu byla přerušena ředitelem, 

který všechny přítomné pozval na malý raut do vedlejší 

učebny. Nádherně obložený velký stůl plný pochoutek, 

který svými výtvory prostřely Marie Olšáková 

 



 

pochoutek nebo guláše. U těchto dvou stanovišť bylo 

během dne taktéž pěkně živo. Je naprosto samozřejmé, že 

hasičský sbor nemohl nechat nikoho z přítomných na 

suchu a o doplňování tekutin různého chemického složení 

bylo velmi dobře postaráno. Co v tento den hasiči z Janové 

opravdu velmi dobře uhasili, byla žízeň. 

     Jakmile sluníčko přestalo přikládat pod kotel, přiložila 

polínko dobré nálady skupina Silver Men. Několik rund 

před vrcholem dne, kácením máje, dávalo tušit, že i pro 

dospělé je na večer připravena kvalitní zábava. Takže 

hasičům – mužům již nic nebránilo přistoupit k závěrečné 

akci sobotního podvečera, kácení máje. V rámci tradice, 

ale i prodloužení slavnostního okamžiku, by možná stálo 

za to příště motorovou pilu odložit a zkusit pilu 

dvojmužnou. 

     Zatímco ti starší si slavnostní okamžik užili přípitkem 

na zdraví, děti se ihned po dopadu máje vrhly na trofeje 

krášlící její vrcholek. Fáborky zůstaly pro mladší, ti starší 

se jali pronásledovat dívku, která ukořistila hlavní cenu. 

     S přicházejícím soumrakem se pomalu začalo měnit 

složení návštěvníků. Děti po odpoledni plném rošťáren a 

soutěží odcházely unaveny domů a naopak přicházeli 

dospělí pobavit se na jedné z prvních zábav pod širou 

oblohou v Janové. Ta se určitě vydařila, protože hudba 

hrála ještě v době, kdy se čas přehoupl ze soboty do neděle. 

     text a foto: Radomír Dolanský 

 

 VELKÉ PODĚKOVÁNÍ 
Všichni, kteří byť jen jednou za čas zavítali do sportovního 

areálu Tatranu Janová, zcela jistě zažili nevábný pohled na 

zdevastované lavičky v prostoru mezi tribunou a výčepem 

Sport baru. Výjimečně nešlo jen o práci vandalů. Zde se 

také notně podepsal zub času. Vše je však již dnes jinak. 

     Díky pomoci sponzorů a aktivitě některých členů TJ 

Tatran Janová se sportovní areál může chlubit novými 

výstavními lavičkami. Největší díl pomoci a tím také 

největší poděkování patří KARLU SOLANSKÉMU, který 

poskytl na výrobu dřevěných částí laviček řezivo. Nemenší 

zásluhu na realizaci má MARTIN SUROVČÍK, jenž 

věnoval pro výrobu laviček spojovací materiál. Poděkování 

však také zaslouží ti členové TJ Tatran Janová, kteří dílo 

dokončili usazením laviček. 

     Janová má díky sponzorům a aktivitě některých 

sportovců zase pohlednější areál a lavičky, které můžou 

sloužit svému účelu bez nebezpečí úrazu. 

text: Radomír Dolanský, foto: Josef Holec 
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pištění, výskot a smích. A smích dětí je přece nejlepší 

odměnou pro pořadatele. 

     Stanoviště naopak asi nepřipadalo tak veselé mladým 

hasičům z Janové, kteří měli za úkol dolévat vodu do 

kanystrů a hezky pumpovat, aby děti mohly skotačit. 

Nicméně je zapotřebí podotknout, že mladí hasiči jsou 

jednou ze složek, na kterou může být Janová právem 

pyšná. Zájem a neutuchající odhodlanost těchto dětí 

obětovat přes sezonu téměř každý víkend hasičským 

soutěžím zaslouží zcela jistě pochvalu. A právě mladí 

hasiči z Janové předvedli návštěvníkům slavnostního 

odpoledne požární útok, hlavní disciplínu soutěží. 

     Zatímco nejmenší drobotina řádila v nafukovacím 

hradu, další nekonečná fronta byla jako obvykle u střelby 

ze vzduchovek. Zde se střídaly děti s dospělými. Obě 

věkové skupiny byly naprosto stejně soustředěné na své 

výkony. Kalorie spálené při soutěžení pořadatelé 

svědomitě doplňovali nabídkou několika druhů uzených 
 
 



 



 

VYCHÁZKA PLNÁ PŘEKVAPENÍ 

aneb 

MYSLIVECKÁ NAUČNÁ STEZKA PRO 

DĚTI 
V sobotu, týden před prázdninami, pozval Myslivecký 

spolek Janová – Ústí děti na vycházku. Na vycházku, která 

byla o něčem mnohem víc než jen o túře v okolí Janové. 

     Naplánovaný odchod na 8:30 hod. od Obecního úřadu 

Janová vypadal ještě několik minut před hodinou H docela 

tristně. Na místě srazu přešlapovali takřka jen myslivci, 

pořadatelé akce. Do myslí se vkrádalo zklamání, že nad 

zajímavou procházkou opět zvítězila lenost, počítače, 

pohádky nebo hry. Což by byla opravdu velká škoda, 

protože akce myslivců z Janové a Ústí jsou tradičně velmi 

kvalitně připraveny. 

     Nicméně akademická čtvrthodinka, kterou dali myslivci 

možným opozdilcům, se určitě vyplatila. Do lesů tak 

vyrazila celkem početná skupina dětí, rodičů a dalších 

příznivců mysliveckého spolku. Počasí k vycházce bylo 

ideální. Ani zima ani horko, chvíli slunce, chvíli zase 

mraky. 

     Skupina dorazila k první naučné zastávce. Jejím 

předmětem poznání byli lovečtí psi. Majitelé chlupáčů 

předvedli dětem dokonalý výcvik svých věrných 

čtyřnohých přátel, aport, reakce na povely a podobně. Děti 

se také dozvěděly o loveckých psech mnoho nového a 

zjistily, že přítel myslivce není jen tak lecjaký pes. Na 

druhou stranu, jeho výjimečnost vyžaduje pánovu 

neustálou pozornost. Pes a myslivec jsou přátelé, kteří si 

navzájem pomáhají. 
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Od psího stanoviště se výprava rozdělila na dvě skupiny, 

aby se děti mohly v klidu soustředit na další zajímavosti 

z přírody a mysliveckého života. Jednotlivé zastávky od 

sebe dělilo tu půl kilometru, tu kilometr celý, takže vždy 

perfektně vypočítaná vzdálenost pro obnovu sil. Ovšem 

nikoliv pro děti skotačící a plné života, jako spíše pro jejich 

doprovod. A především pro autora článku arcilenocha. 

     Další zastávkou byla ukázka různého paroží a lebek 

zvěře spárkaté, tedy vyjma divočáků, zajímavosti o jejich 

postupném růstu nebo naopak shazování. Otázky jen pršely, 

jak od dětí, tak dospělých. Člověk by si myslel, že například 

srna je pro děti na Valašsku celkem obyčejné zvíře. Ale 

mnozí z přítomných poslouchali téměř s otevřenými ústy, 

kolik zajímavostí může skrývat jen jejich paroží. 

     A vyrazilo se k další zastávce. Zde se představily lesní 

šelmy či spíše jejich kožichy, a další, pro laika ne zcela 

běžná zvěř. Opět si obě skupiny vyslechly řadu novinek ze 

života zvěře. Poněvadž výprava již urazila notný kus cesty, 

nabídli myslivci všem účastníkům doplnění energie 

v podobě košíku velkých a šťavnatých jablek. Po krátké 

zastávce následoval pochod k dalšímu překvapení. 

     Tentokrát na děti čekaly hádanky. Těžké hádanky, kdy 

jim v mnoha případech nemohli napovídat ani rodiče. Byly 

zde totiž vystaveny vzorky místně rostoucích dřevin. A 

poznat druh stromu z kusu polínka je mnohem záludnější 

než vidět živý strom. Nicméně i přesto řada dětí překvapila 

svými znalostmi. Vlastně ani ne. Vždyť děti na Valašsku, 

především ty z vesnic, mají kolem sebe různé dřeviny téměř 

pořád. Do lesa kousek a doma se taktéž topí v mnoha 

případech dřevem. Ale stejně můžou být rodiče na znalosti 

svých ratolestí pyšní. Zvláštní pozornost přitahovaly 
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a minerálek. Myslivecký spolek Janová – Ústí na pohodlí 

svých příznivců myslí po všech stránkách. 

    To však pořád ještě nebyl konec dětských her a 

radovánek. Na děti i dospělé čekal vzduchovkový lov 

divočáků a střelba na větrem rozhoupané plechovky. A 

světe div se, řada dětí se trefovala opakovaně. Takže 

žádná náhoda, ale opravdové umění. Ty menší děti si 

mezitím skládaly maxipuzzle. V závěru si ještě 

zasoutěžily na správné odpovědi, které byly opět 

oceněny. Vycházka s myslivci z Janové a Ústí byla jako 

vždy perfektně připravenou akcí s důrazem na 

spokojenost zúčastněných na prvním místě. 

     text a foto: Radomír Dolanský 

BESKYDOŠ OTVÍRAL V JANOVÉ 

STUDÁNKY A HORY 
Krásný nedělní den si vybral k setkání s lidem z Janové, 

ale i přespolními Beskydoš. Pozvali jej turisté z Janové 

společně s Mysliveckým sdružením Janová – Ústí. I když 

vládne nad rozsáhlým beskydským masivem, je Beskydoš 

v Janové vlastně doma. 

     Svým způsobem můžeme tvrdit, že se v Janové 

narodil. Tedy, alespoň jeho jméno zde vzniklo. Nebylo 

myslitelné, aby hrdým Valachům chodil otvírat studánky 

Krakonoš, proto si Janová pořídila Beskydoše a prohlásila 

jej za vládce celých Beskyd. 

     Zástupy Janovjanů přišly pozdravit pána beskydských 

hor před obecní úřad krátce po poledni. Poněvadž bylo na 

programu otvírání studánek, byli pozváni i vodníci. Svět 

se ale zbláznil, a tak už i pod vodou probíhá boj 

genderových šílenců a podporovatelů kvo-kvo-kvo kvót. 

Proto se dostavily letos na slavnostní setkání vodnice. A 

aby bylo jasno, kdo to pod vodou řídí, okamžitě se jaly 

očichávat člověčinu a lákat ji do dušičkových hrníčků. 

Přišla i květy ověnčená Vesna a její květný doprovod. 

Z lesů mezi lid janovský přišly rovněž svůdné lesní víly, 

jako průvod svého vládce Beskydoše. 

     To se však již slova chopil starosta obce Karel Eliáš. 

Všechny přivítal a připomněl, že coby starosta sice má 

určité pravomoci, ale na přírodu a její zákony je krátký. 

Proto s přáním úspěšné turistické sezóny předal slovo 

Janu Machalcovi, který zde v tento den působil jako 

hajný. Také on všechny srdečně přivítal a jal se davy 

žádat, aby svým úpěnlivým voláním pozvali Beskydoše 

k návštěvě. Opakovaně se tedy rozléhalo hornovsackým 

údolím volání: „Beskydoši, Beskydoši!“ 
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šišky cizokrajných jehličnanů. Zde byly děti odměněny 

podomácky upečeným slaným pečivem a minerálkou, aby 

byly připraveny na závěrečnou část naučné stezky. 

     Tentokrát především chlapcům až přecházel zrak. Další 

zastávkou byla totiž výstavka opravdových mysliveckých 

zbraní. Brokovnice, kulové zbraně, kulobroky, kozlice nebo 

dvojky, různé typy nábojů… Ale ještě předtím musely děti 

uhodnout, jaká zvířátka jsou na obrazcích. Taky se mohly 

podívat, jaké stopy zanechává to které zvíře. Tentokrát za 

sladkou odměnu. Vysokou známku hodnocení výkladu 

dávaly myslivcům našpicované uši a vykulené oči dětí i 

mnohých dospělých. 

     A byl zde cíl vycházky. Špekáčkové hody. Jak je u 

myslivců zvykem, mohl si, kdo chtěl opéci špekáčků, co 

hrdlo ráčí. Pomůcky byly připraveny, obslužný pult nabízel 

všechny potřebné pochutiny a několik druhů limonád 
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otvírali peněženky a třásli se o své životy. Vesna kolem 

sebe rozhazovala z kouzelného košíku náruče květů a na 

stráních bylo hned vidět, jak se příroda probouzí do 

barevné krásy. 

     Po krátkém pochodu průvod přivítala první studánka. 

Kdo si myslel, že Beskydoš prostě vezme klíč, odemkne 

průzračné vody vyvěrající z valašských hor, byl na omylu. 

Pro tento krok žádal od lidí oslavný chór na studánku. 

K přednesu vyzval samotného hajného. Ten se nikterak 

nenechal zahanbit. Vzpomněl na školní léta a studánce 

složil hold: „Znám křišťálovou studánku, kde nehlubší 

je les, tam roste tmavé kapradí a vůkol rudý vřes.“ 
     Všichni zajásali, snad jen Beskydoš smutně vzpomněl, 

že takové básně oslavující přírodu dnes děti ve školách asi 

neučí. Ale to již vodnice rozšířily nozdry, poněvadž ucítily 

ve studánce poklad. Ponořily se tedy do ní a po chvíli se 

nad hladinou objevila plucka. Samozřejmě, že s valašským 

nektarem, který posloužil k oslavě odemčení studánky. 

     Beskydoš se poté uvolil s lidem janovským odemknout 

ještě jednu studánku U Petra. Mezitím na stráni odemkl 

hory vůkol Janové. Druhou studánku básní otvírala víla. 

Studánka připomínala léta, kdy ji potkal v lesích jinoch a jí 

se zatočila hlava. Když se narodil syn, jeho dědeček pro 

slávu vnuka Petra a Beskydoše upravil podzemní pramen. 

Proto zde také studánka vydala větší láhev nektaru a 

všichni víle blahopřáli, zatímco Beskydoš i studánku U 

Petra odemkl. Procesí se veselilo, janovští pěli a na zdraví 

lesů, vod a lidí připíjeli, zatímco Beskydoš se svým 

doprovodem odcházel chránit své království. 

    text a foto: Radomír Dolanský 

I tu náhle od Bečvy vynořila se mohutná postava 

s úctyhodným plnovousem prastarého vládce horstva 

beskydského. Lepé víly kolem něj vířily svůj mámivý rej, 

kterým už nejednoho junáka zlákaly do svých osidel. 

Janovští jásali. Ženy vzdychaly nad mužným zjevem vládce 

hor, zatímco jejich mužové pošilhávali po vílách. Beskydoš 

se zastavil před lidským davem a hajný jej za všechny 

uctivě a s pokorou žádal, by jim laskavě otevřel studánky a 

horstva svá k návštěvám. 

     Beskydoš, mračíc se, pohlížel shora na lid janovský a 

chystal se promluviti. „Žádáte tedy, bych vám k vstupu do 

lesů a k studánkám svolil? Váhám, lide janovský, velmi 

váhám. Pozoruji, jak se lidé chovají k mým horám a tokům 

a nejsem nakloněn jejich návštěvám. Jest mnoho takových, 

kteří bezdůvodně ničí vše, co příroda pro všechny stvořila. 

Hulákají po lesích, že i poslední hejkalové utekli z Beskyd 

již před lety.“  

     Beskydoš se odmlčel. Pak pozvedl hlavu a znovu 

promluvil: „Budiž tedy. Protentokrát to s vámi zkusím 

ještě. Jest pravdou, že turisté a myslivci z Janové a Ústí 

chovají se k lesům, zvěři i bystřinám s patřičnou úctou. 

Otvírám tedy Beskydy pro vás do všech světových stran.“ 

     Tak se i stalo. Vše se muselo stvrdit přípitkem ryze 

valašským. K přísaze byli povoláni starosta, hajný a Vesna. 

Samozřejmě kolem chlemtaly žíznivými jazyky vodnice 

s tím, že vody si v životě užily až až, tak ať víly i pro ně 

ulijí nektaru. Pak všichni pozvedli číše, vodnice dušičkové 

hrnky, a připili na slib ochrany vod a toků. 

     Poté se celé procesí vydalo k odemčení studánky Pod 

javorem. Cestou spustili Beskydošovu oblíbenou Beskyde, 

Beskyde. Se zpěvem kráčeli přes silnici, kde vodnice opět 

lákaly řidiče do svých hrníčků. Ti, aby se vykoupili, 



 

z textilií a ozdoby z plsti. V pozdním odpoledni se zájemci 

hned vrhli do práce. Děti, maminky i babičky si vybraly 

podle vzorů a především oku lahodící velikonoční doplňky 

domácnosti. Na podobných setkáních přítomné již dávno 

opustily obavy, že by snad některé výrobky manuálně 

nezvládli. S radou a s pomocí Karolíny Papšíkové si svou 

krásu zaručeně vytvoří i člověk, který má, jak se říká, obě 

ruky levé. 

     Proto bylo i letošní velikonoční tvoření plné pohody, 

smíchu, ale také komicky se šklebících obličejů, 

vyplazených jazyků a vykulených očí laických tvůrců, 

kteří se natolik zabrali do práce, že jejich obličeje 

pantomimicky kopírovaly námahu rukou. Nejen pro své 

zkrášlené domovy, ale i pro tuto podvečerní pohodu se 

přítomní s díky Karolíně Papšíkové a realizátorce Zdence 

Chudějové těší na další setkání v takto hojném počtu. 

text: Radomír Dolanský, foto: Jana Pončíková, Radomír 

Dolanský 

 

JANOVŠTÍ TURISTÉ UCTILI 

PAMÁTKU OBĚTÍ JUŘÍČKOVA 

MLÝNA 
 

Turisté z Janové zařadili do svého letošního bohatého 

programu i několik účastnických akcí v rámci 70. výročí 

osvobození republiky od fašismu. Jednou z prvních byla 

účast na pietním aktu uctění památky obětem Juříčkova 

mlýna, který byl nacisty vypálen na sklonu války v 

Leskovci.  

     Tato pietní vzpomínka připadla na pátek 17. dubna, což 

předem avizovalo, že účastníci budou převážně z řad 

seniorů. Předpověď počasí ani ranní mrholení 

nenasvědčovalo tomu, že účast na tomto turistickém 

pochodu bude velká. Proto byla narychlo vytvořena pro 

méně zdatné turisty druhá varianta, a to vlakovou nebo 

autobusovou dopravou. Časově bylo vše naplánováno tak, 

aby se účastníci obou tras setkali na místě ve stanovenou 

dobu. 

     Logicky se na původně plánovanou pěší túru vyrazilo 

dříve, již v dopoledních hodinách. Na místo srazu se 

dostavilo pouze šest zdatnějších ve složení tři muži a tři 

ženy s věkovým průměrem 69 let!  

     Přesun k samotnému místu setkání byl plánován po 

lesních stezkách od vlakové zastávky Janová směrem k 

Jahodnému přes hřeben a podél leskoveckého potoka k 

místu konání vzpomínkové akce.  

 

 

VELIKONOČNÍ TVOŘENÍ TURISTŮ 
Dne 27. března 2015 pozvali k výrobě velikonočních 

ozdob v prostorách základní školy všechny občany 

janovští turisté. Tentokrát jejich pozvání vyslyšela opravdu 

řada zájemců, takže u stolů bylo opravdu plno. 

     Jako již poněkolikáté turisté vsadili na osvědčenou 

kvalitu a pozvali si na tvoření Karolínu Papšíkovou dnes 

již z Liptálu, ale původně z Janové. Přestože Karolína 

lektorsky vedla již mnohá podobná setkání, její fantazie 

jako by neznala hranic a pokaždé nabídne zájemcům nové 

možnosti a postupy tvorby. Takže pokud budete 

opakovaně tvořit s Karolínou Papšíkovou, máte záruku, že 

vaše obydlí nebude plné trpaslíků k nerozeznání stejných. 

     Pro letošní Velikonoce si lektorka připravila výrobky 
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PRVOMÁJOVÁ TURISTICKÁ 

PROCHÁZKA DO SOUSEDNÍHO 

HOVĚZÍ 
Ani v tento sváteční den nelenošili janovští turisté a 

připravili pro spoluobčany další naučnou procházku 

s cílem u léčivé studánky v lese zvaném Dubčí.  

     Sraz účastníků byl ve dvě hodiny odpoledne před 

budovou obecního úřadu. Počasí bylo proměnlivé a 

v dopoledních hodinách mnozí telefonicky zjišťovali, zda 

se půjde nebo se procházka zruší. Nakonec se ale i přes 

velmi vrtkavé počasí sešlo okolo dvaceti účastníků. Pak 

jsme se všichni společně vydali směrem k Žáružnému.  

     Protože pro všechny je 1. máj lásky čas a polibek pod 

rozkvetlou třešní je letitá tradice, tak nebylo divu, že si 

Staňa Chuděj nesl v batohu rozkvetlou třešňovou větévku. 

Ale bylo to vlastně takové nošení dříví do lesa.  

     Po cestě byla květena v plném proudu. Jen se líbat. Ale 

my, co raději chodíme a kocháme se, tak jsme šli a 

vychutnávali si jarní probouzení přírody. 

     Asi po necelé hodince a  různých probraných tématech 

jsme došli k naší první krátké zastávce. Dva nevelké 

rybníčky před cílem naší cesty jsou v krásném prostředí a 

upravené okolí svědčí o tom, že zde mnoho lidí nejen 

z okolí směřuje na vycházky. 

     Rybníčky sousedí s Dubčím, a proto jsme ke studánce 

došli během několika málo minut. Pro mnohé bylo 

překvapením, že za jednu generaci se z něj pomalu začalo 

stávat „Smrčí“.  

     O místě návštěvníka informuje i naučná tabulka, která 

v této části hovězského katastru přináší základní 

informace, kde se návštěvník nachází a co se kolem něho 

v přírodě z fauny a flóry vyskytuje.  

     Z vlastní zkušenosti tento prvotní informační systém 

hodnotím velmi pozitivně a při našich cestách a toulkách 

se stává běžným pomocníkem v čerpání nových a nových 

informací z míst blízkých i vzdálených. 

     U studánky v Dubčí byla krátká občerstvovací 

zastávka a všichni chtěli vyzkoušet zázračný léčivý 

pramen. Jestli nevěříte, zeptejte se paní Jiřinky 

Machalcové na její osobní léčitelskou zkušenost.  

     Pro zpestření ti, co znali částečně historii lázeňství 

v obci Hovězí, přidali drobné zajímavé střípky informací 

o Lázeňském domu v č. p. 1 v centru obce, nacházejícím 

se hned vedle budovy obecního úřadu.  

 

     V průběhu pochodu se počasí celkem ustálilo a bylo 

téměř ideální pro pěší pochod. Pokud se účastníkům zdálo, 

že sil už ubývá, doplnily se kalorie při krátkých zastávkách 

valašským životabudičem. Záhy jsme se přivítali s naší 

druhou skupinou i ostatními přítomnými známými z 

okolních obcí v cílovém místě. Až nyní jsme mohli 

zaznamenat konečný počet přítomných janovských turistů, 

a to celkem 19. 

     Vlastní pietní akt, připomínající tragické okamžiky 

pětičlenné rodiny Juříckových a u nich ukrytých partyzánů, 

měl opravdu velmi důstojný ráz. Ten byl umocněn 

hudebním doprovodem Olomoucké posádkové hudby. Této 

významné vzpomínky v našem regionu se zúčastnilo 

mnoho významných hostů a zástupců stran veřejného a 

politického života. Někteří položili věnce k památníku a 

přednesli své projevy.  

     K nejvýznamnějším patřili místopředseda Senátu 

Parlamentu ČR Zdeněk Škromach a poslanec Parlamentu 

ČR Petr Kořenek. Přítomen byl i Tomáš Sousedík, syn 

významného valašského vlastence a vynálezce, jenž byl 

úzce spjat s osudy Juříčkova mlýna, a kterého ke konci 

války gestapo popravilo. S Tomášem Sousedíkem jsme po 

oficiální části ceremoniálu setrvali v krátkém rozhovoru. 

Velmi ochotně se s námi také vyfotografoval. Naše, celkem 

početná, skupina s nezbytnou janovskou vlaječkou 

neunikla ani pozornosti zde přítomného redaktora ČT 

Josefa Kvasničky. Poseděl s námi, pobesedoval a 

samozřejmě nic nenamítal proti společné fotografii pro naši 

turistickou fotogalerii. 

     Na závěr jsme si prohlédli nově zrekonstruovanou 

pamětní síň s řadou dokumentů a fotografií, vztahujících se 

právě k tomuto tragickému místu. Poté jsme se vydali, 

tentokrát už společně obě skupiny, k autobusové zastávce v 

Leskovci. Poněvadž do odjezdu zbýval ještě nějaký čas, 

zpříjemnili jsme si čekání v místní stylové hospůdce Pod 

lipkami malým občerstvením. Přesun z Leskovce do Ústí 

jsme absolvovali autobusovou dopravou a dál jsme se 

vydali po cyklostezce kolem Bečvy k domovům. 

     Na začátku obce nás čekalo ještě jedno milé překvapení, 

neb nás u svého domu očekával nestor janovské 

pohostinnosti pan Jarek Tomanec s plným hrncem horkého 

čaje, který prokřehlé turisty výtečně zahřál. Samozřejmě, 

že nezůstalo jen u čaje, takže nebylo divu, že jsme se s 

domácími loučili téměř za soumraku.  

     Někteří možná trochu unaveni, ale všichni určitě s 

dobrými pocity, příjemnými a emotivními zážitky jsme se 

rozcházeli k svým domovům. 

text a foto: Ing. Pavel Hromada 



 

JANOVSKÉ LISTY          strana 29 

S trochou nostalgie u studánky, která byla rovněž součástí 

léčebných procedur, jsme si uvědomili, že za těmito 

službami lázeňství se mnozí z nás musí vypravovat po celé 

republice a na velké vzdálenosti. „Zázračnů vodu ze 

studénky sme potom moseli spláchnůť kalíškem trnkovéj, 

ať to nemosíme vlécť zpátky“. 

     Na zpáteční cestě na nás v Žáružném čekalo velké 

překvapení. Ranč nebo spíše obora u Bambuchů a hrdý 

majitel Pavel pro nás připravil společně s panem Jarkem 

Tomancem takové posezení, o kterém se nám ani nezdálo. 

Polní kuchyň nabízela kávu několika druhů, sériovou 

výrobu palic na opékání, vzorně připravený camping. No 

prostě paráda a za to týmto dvúm  ogarom velké díky od 

turistů. 

    Poseděli jsme, opekli špekáčky mastné aj nemastné, 

zlíbali sa jak na 1. mája a pak všichni k domovům. I taková 

obyčejná procházka s obyčejným opečením špekáčků je 

plná pěkných zážitků.  

     A jako na objednávku na cestě zpátky začalo pršet, ale 

to vůbec nevadilo, protože z naší energie a příjemně 

stráveného svátečního odpoledne už déšť nic neubral. Tož 

přijďte všichni mezi nás, ať nám to společně s hůlkami 

nebo bez nich dobře chodí. 

text: Ing. Karel Trlica, foto: Ing. Lenka Trlicová 

 

VÝLET NA VAŘÁKOVY PASEKY 
V neděli 3. května 2015 se kolem deváté hodiny dopolední 

začali opět scházet příznivci rekreační turistiky na 

autobusové zastávce v Janové. Čekal nás zajímavý výlet na 

Hornolidečsko.  Důvod a cíl výletu byl taktéž zajímavý a 

bezesporu důstojný. Turisté, v čele s manželi Chudějovými, 

se rozhodli navštívit Vařákovy paseky, kde se měl konat 

pietní akt k 70. výročí vypálení této známé lokality.  

     Kolem třech desítek účastníků výletu se dopravilo 

autobusem do Vsetína a tam jsme počkali na vlak do Horní 

Lidče. Při cestě, jak už to chodí, se k nám přidávali i 

přespolní. Při cestě vláčkem nás Staňa Chuděj informoval o 

změně programu a trasy a to z důvodu, že by se pro některé 

zpáteční cesta přes Čertovy skály v Lidečku mohla stát 

těžkým oříškem. Je dobré mít stále na paměti fyzické 

možnosti starších účastníků a vždy přizpůsobit trasu, její 

délku a rytmus pochodu všem věkovým kategoriím. Tak 

tomu bylo i při tomto výletu. 

     Do Horní Lidče na nádraží jsme dorazili před půl 

jedenáctou. Následovala krátká organizační porada a start 

 

po žluté směrem k lačnovským rybníkům. Klidná vodní 

hladina, sem tam tichý blázen, to je každodenní kolorit u 

rybníků, když začne rybářská sezóna. My jsme si zde 

udělali krátkou zastávku na kávu, pivko, kalíšek a poseděli 

na zahradní terase  zdejší známé restaurace. Nespěchali 

jsme, bylo dost času. Snad jenom nejistota, která byla mezi 

účastníky, v kolik že hodin je vlastní akt uctění památky 

Vařákovy rodiny. Jedni tvrdili ve dvě, jiní ve tři. 

      Po krátké přestávce jsme pokračovali dál po žluté 

značce katastrem obce Lačnov po naučné stezce Vařákovy 

paseky. Drobné zastávky byly vždy u informačních míst, 

kde na tabulích byly k přečtení zajímavosti a fotografie, jak 

z historie, tak ze současnosti. Počasí bylo pro turistiku jako 

stvořené, ale někde od západu se zatahovalo a bylo jasné, že 

to dlouho nevydrží.  

     Kolem poledne v čase oběda se posedělo na kládách 

skládky těžařů a následovala polední přestávka se svačinou 

k načerpání nových sil na další pochod. Zde někteří volili 

cestu delší, která vedla přes Dolní a Horní Lačnovské skály 

a jiní volili klidnější cestu po vrstevnici. 

     Všichni jsme se pak sešli před druhou hodinou u 

pomníku na Vařákových pasekách, kde už se vše 

připravovalo k pietnímu aktu. Tak jsme až tady zjistili, že 

pravdu měly obě skupiny. Ve 14 hodin byla totiž 

odsloužena místním farářem svatá mše za válečné oběti 

nejenom Vařákovy rodiny, ale i zbývajících pasekářů a 

partyzánů a v 15 hodin bylo vlastní pokládání věnců, 

místních a krajských politických představitelů, zástupců 

armády a válečných veteránů. K poslechu a k pietní 

vzpomínce po celou dobu hrála vojenská armádní hudba 

z Olomouce. Závěr piety patřil krátkému kulturnímu 

vystoupení žáků ze Základní školy v Lačnově.  

     Pro účastníky bylo připraveno drobné občerstvení, čaj, 

pivo a někteří s sebou měli i drobnou uzeninu. Ta přišla 

vhod u ohníčku, připraveného hasiči z Pozděchova a 

Lačnova. Po všech vzpomínkových aktivitách pak 

následovalo ukončení a návštěvníci, kterých bylo na stovky, 

začali opouštět toto krásné a zároveň smutné místo všemi 

možnými směry. 

     Kolem půl páté odpoledne jsme se i my vydali zpět po 

naučné trase Vařákovy paseky č. II směrem k obci 

Pozděchov. Zvláštní vzpomínková nálada nás provázela po 

celou zpáteční cestu. Asi po hodince cesty lesem jsme došli 

do Pozděchova v lokalitě u lyžařského vleku a tam počkali 

na příjezd autobusu, který pro změnu řídila paní Kašparová 

z důvodu zaneprázdněnosti svého muže. Návrat z velmi 

zajímavého a poučného výletu byl kolem 18 hodiny a 

všichni jsme to zvládli v pohodě. 

     Závěrem jenom myšlenka, že je zapotřebí udržovat i tyto 

tradice z úcty k těm, kteří statečně položili své životy pro 

náš současný život v klidu a míru. Děkujeme a těšíme se 

všichni na další výlety za poznáním. 

text: Ing. Karel Trlica, foto: Ing. Lenka Trlicová 

 

PIETNÍ SETKÁNÍ NA ZTRACENCI 

OČIMA JANOVSKÝCH TURISTŮ 
Tradice je tradice a ta se musí udržovat, jinak zanikne. 

Květnové dny zde na Ztracenci na hřebenu Javorníků již 

tradičně patří vzpomínce na válečné bojovníky. Čechy, 

Slováky a také ostatní národnosti, kteří v průběhu 2. 

světové války bojovali za naši svobodu. 
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Janovští turisté uspořádali v neděli dne 10. května 2015 

další turistický výlet na Ztracenec. Účelem pochodu bylo 

hlavně připomenutí si konce války v části Valašska na 

pomezí s naším bratrským národem Slováků. Ztracenec se 

nachází na slovenské straně Javorníků zhruba půl 

kilometru od Velkého Javorníku, nejvyšší hory tohoto 

malebného hraničního pohoří. Takže jeho originální název 

je samozřejmě Stratenec. 

     Sraz účastníků byl na vlakové zastávce v 7:41 a sešlo se 

okolo dvaceti účastníků. Obdivuhodná byla účast Heleny 

Potočné a Stanislava Chuděje, kteří se v noci vrátili ze 

zájezdu z Německa a ráno se naprosto svěží přidali k 

zbývajícím účastníkům pochodu na Ztracenec.  

     Pak se vyjelo vláčkem směrem ke Karlovicím. Kolem 

půl deváté jsme vystoupili na rozcestí Soláň v Malých 

Karlovicích. Chvilku čekání na autobus jsme si zkrátili 

povídáním a seznamováním se s ostatními účastníky, kteří 

rovněž směřovali na Ztracenec. Mnozí z účastníků se pro 

nás při těchto tradičních setkáních stávají známými tvářemi 

a rádi se navzájem po delší době vidíme. Je stále si o čem 

povídat. Tato hezká a ušlechtilá tradice každoročně přiláká 

na vrcholky Javorníků bezmála stovky nadšenců. Zajištěný 

autobus se symbolickým jízdným nás všechny dopravil na 

Kasárna, odkud jsme se vydali na asi hodinový pěší 

pochod po hřebeni Javorníků až na Ztracenec. Letošní 

setkání bylo z důvodu 70. výročí konce 2. světové války 

svou účastí asi jedno z největších. Počasí pro turistiku jako 

stvořené. Ani horko ani zima, tak akorát. 

     Přátelské pozdravy a setkání známých z předchozích let 

vždy vytvoří příjemnou a kamarádskou atmosféru. Nebývá 

překvapením, že stejně jako my z Janové, tak i turisté a 

kamarádi z Huslenek, v čele se svým starostou, se akce 

každoročně zúčastňují. Setkání je organizováno 

slovenským Svazem protifašistických bojovníků a pod 

patronací Slovenské vlády. To, že je svým způsobem 

prestižní, svědčí i návštěva bývalého ministra vnitra SR, s 

kterým si někteří z nás popovídali, pozdravili a pořídili 

společné foto.  

     V 11 hodin došlo k oficiálnímu položení věnců 

k pomníku obětí 2. světové války a za tónů české a 

slovenské hymny byl vzdán hold těm, kteří za nás položili 

své životy. Projevy významných osobností krátce 

připomněly všem účastníkům, že je zapotřebí o naši 

historii pečovat a předávat v dobrém i zlém těm, kteří 

přijdou po nás.  

     Oheň a zahřátí u něj, opečený špekáček, ovčí sýr, 

koláčky a po kalíšku slivovice na straně jedné a borovičky 

na straně druhé, bylo na kopci nutností. Také lidovky 

harmonikářů zpříjemnily setkání. Dokonce některé 

slovenské rodiny, které každoročně přicházejí na 

Ztracenec, se s námi v dobré náladě podělily o své 

kulinářské speciality ze špeku a prozradily své rodinné 

recepty a postupy na tyto „dietní vitamínové bomby“. 

     Kolem 13. hodiny se po skupinkách vypravovali 

všichni k odchodu. S naším odchodem z Javorníků se 

počasí pokazilo a začalo pršet. To už nám ale nevadilo, 

protože na nás čekal autobus na Kasárnách. Vláček jsme 

stihli a v teple vagónku jsme probírali další chystané 

aktivity letošního roku. Závěrem zbývá opět poděkovat 

všem, kteří se výletu na Ztracenec zúčastnili a hlavně 

organizátorům celé akce a Vám všem poslat symbolické 

pozvánky na naše další společné turistické a poznávací 

aktivity. 

text: Ing. Karel Trlica, foto: Ing. Lenka Trlicová 

 

DALŠÍ VÝLET JANOVSKÝCH 

TURISTŮ 

V sobotu 13. června jsme se vydali na další výlet. 

Tentokrát jenom "za humna" z Dušné na přehradu 

Bystřička. Výletu se zúčastnilo méně osob než jindy, 

zřejmě v důsledku velkého horka (nebo snad z 

pověrčivosti?) zůstali raději doma; mohli jen litovat... 

     Autobus ČSAD nás dovezl na rozcestí k Cábu a odtud 

jsme vyrazili po modré značce na avizovaných 7 km 

pěšího pochodu. Většina trasy vedla pěkně ve stínu a z 

kopce, což bylo dobře, protože na slunci bylo vskutku k 

nevydržení. Po cestě jsme společně studovali informační 

tabule naučné stezky a dozvěděli jsme se z nich celou řadu 

zajímavostí o obci Růžďka, o přírodních zvláštnostech v 

okolí, ale i o životě Valachů na pasekách v dřívějších 

letech.  

     Mládež hlavně zajímaly Svantovítovy skály, které 

poskytovaly úkryt zbojníkům a kopec Zámčisko, na 

kterém se kdysi nacházel dřevěný hrad. Tento kopec se 

tyčí nad přehradou Bystřička a tvoří její dominantu. Na 

kopec jsme se původně chtěli vyšplhat, ale nakonec jsme 

výstup vzdali. Bylo moc horko a zbytky hradu se již 

dávno rozpadly. Společně jsme alespoň naše předky 

litovali, že museli lézt do takového hrbu ... 

     Od zbytků hradu to už pak bylo prudce z kopce až nad 

hotel Klenov. Starší turisté vzpomínali s nostalgií na jeho 

podobu před 40 lety a na společenský ruch v jeho okolí. 

Dnes je chátrající hotel téměř ruinou, a pokud jej nedá 

někdo do pořádku, čeká ho osud Valašské búdy, po které 

nezůstala ani stopa. Marná sláva, dneska se na dovolenou 

jezdí do ciziny, k moři do vzdálených destinací a naši 

zemi opomíjíme. 

     Naštěstí jsme se mohli občerstvit v blízkém bufetu 

různými nápoji a ti, kterým došly zásoby z domova, našli 

v hospodě U Mokrošů na druhé straně hráze dostatečnou 

nabídku nejrůznějších chutných specialit a pamlsků. Jejich 

konzumace nám vyplnila čas, kdy jsme čekali na příjezd 

autobusu, který nás v pozdním odpoledni odvezl zase zpět 

do Janové. 

     Výlet jsme dokončili beze ztrát, všichni se pěkně prošli 

a těšíme se na další společné akce. 

text: Ing. Jakub Hladký 
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Vítej do života 
Eva Stolaříková  č.p. 256  1. 4. 2015 

Patrik Kovář  č.p. 71  25. 5. 2015 
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Blahopřejeme k jubileu 
Březen 
Pončík František č.p. 34  70 let 

Duben 

Janiš Karel  č.p. 190  60 let 

Piskláková Jana  č.p. 99  60 let 

Soukupová Ludmila č.p. 195  70 let 

Květen 
Trčálková Pavla č.p. 66  60 let 

Novotná Marie  č.p. 42  70 let 

Debeckerová Jana č.p. 57  70 let 

Janišová Marie  č.p. 81  80 let 

Červen 

Plevák Petr  č.p. 251  60 let 

Hromadová Alexandra č.p. 154  60 let 

Vojtek Josef  č.p. 196  60 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 1/2015: …děti i dospělé karnevaly a maškarními bály. Vylosován byl Milan Babovec, Janová 132. 

Blahopřejeme. Výhru si převezměte na OÚ Janová. 

Křížovka č. 2/2015:  Mladí hasiči z Janové… (dokončení v tajence). 

Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová, popřípadě zašlete tajenku, vaše celé jméno a bydliště na 

emailovou adresu: janovske.listy@email.cz . Výherce obdrží hrníček s motivem zvonice v Janové. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

Tajenka:  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

 

 

 

S tichou vzpomínkou… 
Anežka Bogárová č.p. 19         3. 5. 2015 

mailto:janovske.listy@email.cz


Periodický tisk územně správního celku. Čtvrtletník Janovské listy vydává Obecní úřad Janová nákladem 250 ks. 

Vydání je distribuováno zdarma. Odpovědný redaktor Radomír Dolanský. Redakční rada: Daniela Mikulcová, Dalibor 

Bartík, Zdenka Chudějová. Neprošlo jazykovou úpravou. Redakce si vyhrazuje právo na krácení a úpravu příspěvků. 
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I. B třída sk. A  - ZÁVĚREČNÁ TABULKA 

FOTBAL – ZPRÁVA O ČINNOSTI 

MLADŠÍCH ŽÁKŮ 
Po dlouhé době se podařilo ve spolupráci s FC Vsetín 

založit mládežnické družstvo, mladší žáky. Přišlo 

několik hráčů ze Vsetína, zapojili se místní, kteří buď 

hráli někde jinde, ale i ti, kteří teprve začali s fotbalovou 

kariérou.  

     Po podzimu jsme skončili na 3 místě a jako jediný tým 

jsme vzali bod suverénní Hošťálkové. Mužstvo táhl 

hlavně nejlepší střelec Šimon Karlík s 22 brankami. 

     Přes zimu došlo k několika odchodům, ať už to byl 

návrat na Vsetín či nezájem některých dětí. V zimě jsme 

odehráli několik turnajů se střídavými  výsledky. V zimní 

lize mladších žáků Vladimíra Štěpána se nám podařilo 

postoupit do finálového turnaje, kde jsme skončili na 7. 

místě. Šimon Karlík byl vyhlášen nejlepším hráčem 

celého turnaje a byl jeden z dvojice nejlepších střelců. 

     Jarní část s užším kádrem už nebyla tak úspěšná. 

Nakonec jsme skončili na 4. místě, což bylo vzhledem ke 

 

FOTBAL 

 Záp.  3 2 1 0 Celkem 

01. Dolní Bečva 26  18 3 1 4 61 

02. Horní Lideč 26  18 2 1 5 59 

03. Val. Polanka 26  18 2 0 6 58 

04. Prost. Bečva 26  14 1 5 6 49 

05. Hutisko 26  10 3 3 10 39 

06. Lhota u Vs. 26  11 0 4 11 37 

07. Lidečko 26  8 4 4 10 36 

08. Hovězí 26  10 2 2 12 36 

09. Jablůnka 26  8 4 3 11 35 

10. Kateřinice 26  8 2 6 10 34 

11. Zašová 26  6 6 2 12 32 

12. Franc. Lhota 26  7 3 4 12 31 

13. Ratiboř 26  6 4 3 13 29 

14. Janová 26  1 3 1 21 10 

F1A – Okresní přebor mladší žáci sk. A TABULKA 

 

   Záp. + 0 - Body 

01. Hošťálková  14 12 1 1 38 

02. Lhota  14 11 0 3 33 

03. Ústí   14 9 0 5 27 

04. Janová  14 8 1 5 25 

05. Horní Lideč  14 6 0 8 18 

06. Val. Polanka 14 6 0 8 18 

07. Val. Příkazy 14 2 0 12 6 

08. Lužná  14 1 0 13 3 

Mužstvo mladších žáků Tatran Janová. Stojící zleva: 

Trenér Lubomír Čabla, Jan Hába, Jindřich Rolka, Matěj 

Svoboda, Tomáš Svoboda, Štěpán Babovec. V podřepu 

zleva: David Kalmán, Pavel Bambuch, Šimon Karlík, 

Martin Svoboda. Chybí Dominik Kuník 

 
 
 
 
 
 
 
všem zmiňovaným okolnostem naše maximum. Chci 

poděkovat všem hráčům za předvedené výkony, všem 

rodičům za podporu, bez které by to nešlo. 

Střelci: Šimon Karlík 38, Štěpán Babovec 16, Tomáš 

Svoboda 7, David Kalmán 7, Lukáš Kalina 6, Matěj 

Svoboda 6, Jan Hába 5, Marek Loprais 2, Dominik Kuník1 

  text: Lubomír Čabla, foto: Radomír Dolanský  
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